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[00:00:00] 

[00:01:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram dwudziestą siódmą sesję Rady Gminy 

Gródek. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy trzynastu Radnych, co stanowi kworum, przy którym 

Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Informuję Państwa 

Radnych, iż na stoliku protokolanta, pani Katarzyny Anchimowicz, wyłożony jest protokół obrad 

dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy, informuję, iż podczas sesji Państwo Radni możecie 

składać poprawki lub uzupełnienia co do treści protokołu, po czym protokół zostanie przyjęty i 

podpisany. Witam serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek, pana Wiesława Kuleszę, Wójta 

gminy Gródek, panią Lilię Waraksa, zastępcę Wójta gminy Gródek, panią Martę Popławską, 

Skarbnika gminy, pana Romana Tadeusza Łozińskiego, Sekretarza gminy, pana Rafała 

Charkiewicza, Radcę Prawnego, panią Edytę Marcińczyk, Przewodniczącą Gminnej Komisji 

Wyborczej w Gródku, pracowników Urzędu Gminy, pracowników Gminnego Centrum Kultury, 

witam serdecznie wszystkich Państwa. Wysoka Rado, zarządzeniem numer 25/2021 z dnia 

piętnastego marca dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku Wojewoda Podlaski zarządził 

wybory uzupełniające do Rady Gminy Gródek w okręgu wyborczym numer czternaście. Na terenie 

gminy czynności związane z wyborami uzupełniającymi przeprowadziła Gminna Komisja 

Wyborcza w Gródku, powołana przez Komisarza Wyborczego w Białymstoku 1 postanowieniem 

numer 29/2021 z dnia dziewiętnastego kwietnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, z 

uwzględnieniem zmiany dokonanej postanowieniem numer 33/2021 Komisarza Wyborczego w 

Białymstoku 1 z dnia dwudziestego trzeciego kwietnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. 

Zgodnie z protokołem z wyborów uzupełniających do Rady Gminy Gródek, sporządzonym dnia 

trzydziestego maja dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku przez Gminną Komisję Wyborczą, 

w związku z tym, iż w okręgu wyborczym została zarejestrowana tylko jedna lista kandydatów, 

mandat Radnego bez przeprowadzenia głosowani uzyskała pani Anna Kulesza, zgłoszona przez 

Komitet Wyborczy Wyborców „Wspólna Sprawa Wsi”. Obwieszczenie Komisarza Wyborczego w 

Białymstoku 1 z dnia trzydziestego pierwszego maja dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku o 
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wynikach wyborów uzupełniających do Rady Gminy Gródek przeprowadzonych w dniu 

trzydziestego maja dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, zostało podane do publicznej 

wiadomości poprzez rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń w miejscowościach znajdujących się 

w granicach okręgu wyborczego numer czternaście i w Urzędzie Gminy Gródek oraz publikację w 

Biuletynie Informacji Publicznej gminy Gródek. Obecnie poproszę panią Edytę Marcińczyk, 

Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej o wręczenie Radnej Annie Kulesza zaświadczenie o 

wyborze. Może do mikrofonu. 

[00:05:10] 

- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Edyta Marcińczyk: Dziękuję. Na podstawie artykułu 

czterysta czterdzieści dziewięć ustawy z dnia piątego stycznia dwa tysiące jedenastego roku, 

kodeks wyborczy, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja tysiąc trzysta 

dziewiętnaście, Gminna Komisja Wyborcza w Gródku stwierdza, że w wyborach, które odbyły się 

dnia trzydziestego maja dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pani Kulesza Anna wybrana 

została Radną Gminy Gródek. Gratuluję bardzo. 

- Radna Anna Kulesza: Dziękuję bardzo. 

- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Edyta Marcińczyk: Proszę. 

- Radna Anna Kulesza: Dziękuję. 

(oklaski) 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado, zgodnie z artykułem dwudziestym 

trzecim A, ustęp pierwszy, ustawy o samorządzie gminnym, przed przystąpieniem do 

wykonywania mandatu Radni składają ślubowanie. Obecnie przystąpimy do ceremonii złożenia 

ślubowania przez nowo wybraną  Radną. Zgodnie z artykułem dwadzieścia trzy A, ustęp drugi, o 

samorządzie gminnym, ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty Radny 

powstaje i wypowiada słowo „Ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi 

dopomóż Bóg”. Proszę wszystkich o powstanie, odczytam rotę ślubowania. „Wierny konstytucji i 

prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki Radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. Proszę wszystkich 

o zajęcie miejsc, a Radną Annę Kuleszę proszę o złożenie ślubowania. 

- Radna Anna Kulesza: Ślubuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuje bardzo. Gratuluję i stwierdzam, że Radna 

Anna Kulesza objęła mandat Radnego Gminy Gródek. Gratuluję jeszcze raz. 

- Radna Anna Kulesza: Dziękuję bardzo. 

(oklaski) 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: I życzę owocnej działalności na rzecz mieszkańców 

swojego okręgu i całej gminy. Wszystkiego dobrego. 

- Radna Anna Kulesza: Dziękuję bardzo jeszcze raz. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Wysoka Rado przystępujemy do ustalenia porządku 

obrad dwudziestej siódmej sesji Rady Gminy. Proponowany porządek obrad, Państwo Radni, 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Odczytam zatem porządek obrad dwudziestej 

siódmej sesji Rady Gminy. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Punkt drugi, złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego. Punkt trzeci, ustalenie 

porządku obrad. Punkt czwarty, sprawozdanie z działalności Wójta gminy w okresie 

międzysesyjnym.. Punkt piąty, rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Gródek w dwa tysiące 

dwudziestym roku oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenie Wójtowi gminy Gródek wotum 

zaufania. Punkt szósty, rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok i informacji o stanie mienia 

gminy Gródek oraz przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o 

przedłożonym przez Wójta gminy Gródek sprawozdaniu z wykonaniu budżetu gminy za dwa 

tysiące dwudziesty rok, podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok. Punkt siódmy, przedstawienie stanowiska Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gródek w sprawie wykonania budżetu gminy Grodek za dwa tysiące 

dwudziesty rok oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną  Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium, podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenie Wójtowi gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. 

Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Gródek. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania sołectwu Zubry 

części mienia należącego do gminy. Punkt jedenasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność gminy Gródek. Punkt dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części nieruchomości 

stanowiących własność gminy Gródek. 

[00:10:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Punkt trzynasty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Punkt czternasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia woli dofinansowania zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa z rozbudową 

drogi powiatowej numer 1448B w miejscowości Wiejki, gmina Gródek” powiatowi białostockiemu 

w dwa tysiące dwudziestym drugim roku. Punkt piętnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia cztery, wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem. 
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Punkt szesnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na 

dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Punkt siedemnasty, przedstawienie sprawozdania 

końcowego z realizacji lokalnego programu rewitalizacji gminy Gródek na lata dwa tysiące 

szesnaście – dwa tysiące dwadzieścia. Punkt osiemnasty, pytania i wnioski Radnych. Punkt 

dziewiętnasty, wolne wnioski, informacje. Punkt dwudziesty, przyjęcie protokołu obrad dwudziestej 

szóstej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt dwudziesty pierwszy, zamknięcie obrad. Kto z Państwa 

Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za porządkiem obrad opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad 

dwudziestej siódmej sesji Rady Gminy Gródek został ustalony. Punkt trzeci porządku obrad 

uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji czwartego punktu sesji, sprawozdanie z 

działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo, panie Wójcie, udzielam 

panu głosu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo, panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się dwudziestego dziewiątego kwietnia 

bieżącego roku. Uchwały przyjmowane na sesji, przyjęte na sesji, są realizowane na bieżąco. W 

okresie międzysesyjnym wydałem następujące zarządzenia: w sprawie zmian w budżecie gminy 

Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok, w sprawie określenia sposobu wykonania 

uchwał Rady Gminy Gródek, w sprawie przekazania sprawozdania finansowego gminy Gródek za 

dwutysięczny dwudziesty rok, w sprawie informacji o wykonaniu budżetu Gródek w 

dwutysięcznym dwudziestym roku, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 

do sprzedaży w trybie bezprzetargowym, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży w trybie przetargowym, w sprawie ustalenia procedury 

prowadzenia kontroli finansowo podatkowej w zakresie podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego, podatku od środków transportowych, u podatników, płatników, 

inkasentów oraz zastępców prawnych, w sprawie ustalenia planu kontroli podatkowej na 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok, w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy 

Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok, obejmującego plan budżetu i jednostki, kolejne 

to w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielenia zamówień publicznych o wartości mniejszej niż 

sto trzydzieści tysięcy złotych, w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie zakładowego planu kont 

oraz przyjętych zasad prowadzenia rachunkowości, i ostatnie, w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Wójta gminy Gródek do udziału w zgromadzeniu publicznym oraz upoważnienie 

do wydania decyzji o rozwiązaniu zgromadzenia publicznego. W zakresie ewidencjonowania 

przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji Informacji o Działalności 

Gospodarczej, do Urzędu Gminy Gródek wpłynęło dwanaście wniosków o wpis do ewidencji, pięć 

wniosków o wpis działalności, i pięć wniosków o zmianę wpisu, jeden wniosek o wykreślenie 

działalności gospodarczej oraz jeden wniosek o wznowienie działalności. Złożone wnioski zostały 
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przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem Platformy 

Usług Administracji Publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej.  

[00:15:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując)  W zakresie spraw inwestycyjnych to w dniu 

piętnastego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku już po raz trzeci ogłoszono 

postępowanie o udzielenie zamówienia na zadanie pod nazwą „Remont sali gimnastycznej w 

szkole podstawowej w Gródku”. Otwarcie ofert zaplanowano na trzydziesty czerwca 

dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku. W pierwszym przetargu nie wpłynęła żadna 

oferta, natomiast w drugim złożono jedną ofertę, która aż o ponad dwieście tysięcy przewyższała 

zaplanowaną  kwotę. Podpisana została umowa z biurem projektowym Sane, a właściwie już no 

jest realizowana ta dokumentacja, na sporządzenie dokumentacji projektowej dotyczącej realizacji 

zadań inwestycyjnych pod nazwą „Budowa wodociągu w miejscowości Ruda” i „Budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w granicach pasa drogowego w ulicy Jaśminowej w 

Gródku”. Wartość wykonania dokumentacji stanowiącej przedmiot umowy opiewa na łączną kwotę 

osiemnaście tysięcy sześćset dziewięćdziesiąt sześć złotych brutto. Jeżeli chodzi o ulicę Błotną, 

to czekamy na pozwolenie wodno-prawne, bo tam w zakresie mostku, bo jeżeli chodzi o drogę, to 

już jest dokumentacja można powiedzieć gotowa, jeżeli chodzi o mostek, to czekamy na 

pozwolenie wodno-prawne, co pozwoli można powiedzieć w pewnym sensie na równoległe 

złożenie wniosku o pozwolenie na budowę i ogłoszenie przetargu na wykonanie ulicy Blotnej i 

mostku na ulicy Błotnej. Zawarto umowę z firmą EkoEkspert Doradztwo Ekologiczne i 

Gospodarcze Spółka z Ograniczoną Odpowiedzialnością na wykonanie projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści sześć. Za wykonanie przedmiotu umowy określone 

zostało wynagrodzenie na kwotę siedem tysięcy trzysta osiemdziesiąt złotych brutto. Wykonano 

elewację gminnego budynku zlokalizowanego przy ulicy Fabrycznej w miejscu, gdzie mieścił się  

gabinet rehabilitacji, odnowione zostały schody prowadzące do gminnego budynku użytkowanego 

przez szkołę podstawową oraz punkt przedszkolny, przez niepubliczną szkołę podstawową w 

Załukach, dokupiono i zamontowano nowe urządzenia do ćwiczeń na świeżym powietrzu w 

ramach istniejącego kompleksu siłowni zewnętrznej w Zarzeczanach. I tutaj, Szanowni Państwo, 

no takie trafiło się, taka sytuacja, że jako można powiedzieć jedyni w powiecie otrzymaliśmy 

sześćset tysięcy złotych z rządowego programu Funduszu Inwestycji Lokalnych. Tutaj akurat, 

jeżeli chodzi o temat, to na poprawę infrastruktury wodno-kanalizacyjnej pisaliśmy dwa wnioski, 

jeden taki priorytetowy, który był na rozbudowę urzędu i drugi na te kwestie związane z 

gospodarką wodno-ściekową. Otrzymaliśmy, tak jak powiedziałem, jedni tylko w powiecie, na 

gospodarkę wodno-ściekową. Być może jeszcze nie wszystko zostało rozpatrzone. 

Wyremontowano scenę nad zalewem w Zarzeczanach, poprzez wymianę desek podłogowych 

sceny oraz jej odmalowanie. W zakresie bieżącego utrzymania dróg wykonano następujące 

prace: zlecono czyszczenie studzienek ściekowych i deszczowych znajdujących się na drogach w 

Gródku i Waliłach-Stacji w ilości trzydzieści jeden sztuk, zlecono również równanie dróg na terenie 

gminy Gródek i wykonanie podsypki żwirowej na fragmentach dróg, gdzie jest to niezbędne, w 
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celu zapewnienia bezpieczeństwa ruchu drogowego i minimalizacji utrudnień w ruchu drogowym 

wszystkich użytkowników, zlecono wykoszenie poboczy wzdłuż dróg gminnych, między innymi 

Rzemieślniczej, Szkolnej, drogi prowadzącej do Walił-Dworu, uzupełniono ubytki w nawierzchni 

asfaltowej poprzez zasypanie asfaltem na zimno dołu w drodze gminnej w miejscowości Waliły-

Dwór, Nowosiółki, wymieniono wszystkie znaki pionowe w miejscowości Nowosiółki, 

zamontowano tablice oznaczające początek i koniec terenu zabudowanego, zlecono wykonanie 

oznakowania poziomego oznaczającego postój osobom niepełnosprawnym na parkingu przy ulicy 

Południowej w Gródku, zlecono przegląd wszystkich progów zwalniających na terenie gminy po 

sezonie zimowym oraz naprawę i uzupełnienie brakujących elementów progów zwalniających na 

ulicy Wojska Polskiego i ulicy Południowej w Gródku, zlecono remont fragmentu drogi gminnej w 

miejscowości Dobniewo, oczyszczenie pasa drogowego z krzaków, usypanie żwirem drogi do 

długości około stu pięćdziesięciu metrów, zlecono pomalowanie drogowych na gminnych drogach, 

to jest ulicy Fabrycznej, Michałowskiej oraz pomalowanie znaku poziomego stop na ulicy 

Młynowej w Gródku. Ponad to wydałem po jednej decyzji w sprawach uzgodnienia lokalizacji 

przyłącza sieci wodociągowej, uzgodnienia lokalizacji zjazdu z drogi gminnej, lokalizacji urządzeń 

w pasie drogowym dróg gminnych, określenia warunków udzielenia zezwolenia na zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych oraz dwie decyzje w sprawie uzgodnienia projektowanego 

elektroenergetycznego przyłącza kablowego niskiego napięcia. 

[00:20:30] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W ramach bieżącej działalności Urzędu Gminy w 

zakresie planowania zagospodarowania przestrzennego wydano dwadzieścia trzy decyzje o 

warunkach zabudowy, cztery decyzje zatwierdzające podział nieruchomości, trzynaście zgłoszeń 

zamiaru usunięcia drzew od osób fizycznych. Do sześciu zgłoszeń nie wniesiono sprzeciwu, 

siedem postępowań jest w toku. Realizując zadanie nałożone przez Wojewodę decyzją numer 

ZK1967/70/2021 z dnia dwunastego stycznia bieżącego roku, w okresie międzysesyjnym 

zorganizowano osiem transportów do punktu szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. 

Transport organizowany jest dla osób, które zgłaszają taka potrzebę do gminnego koordynatora 

do spraw szczepień. Telefon Państwu podawany był, ale jeszcze przypomnę, 884-218-333. I 

spełniają określone kryteria, to tak jak wiadomo, są osobami niepełnosprawnymi, to jest 

posiadającymi aktualne orzeczenie o niepełnosprawności w stopniu znacznym, o kodzie R lub N, 

lub odpowiednio pierwszą grupę z wyżej wymienionymi schorzeniami, mającymi obiektywne i 

niemożliwe do przezwyciężenia we własnym zakresie trudności w samodzielnym dotarciu do 

punktu szczepień znajdującego się najbliżej swego miejsca zamieszkania. W dniu dziesiątego 

czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku Wojewoda Podlaski decyzją nałożył na 

Wójt gminy Gródek zadanie polegające na podjęciu działań promujących, w tym organizacyjnych i 

technicznych lub organizacyjno-technicznych, mających na celu zwiększenie liczby mieszkańców, 

w szczególności w wieku sześćdziesiąt plus, poddających się szczepieniom przeciw Covid-19. 

Według danych opublikowanych na portalu gov.pl, dotyczących szczepień w Polsce, poziom 

zaszczepionych mieszkańców gminy Gródek na dzień dwudziesty trzeci czerwca dwa tysiące 

dwadzieścia jeden wygląda następująco: liczba ludności według stanu na trzydziesty pierwszy 
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grudzień dwa tysiące dwadzieścia, pięć tysięcy dziewięćdziesiąt trzy, pacjenci zaszczepieni 

przynajmniej jedną dawką, tysiąc dziewięćset czterdzieści dziewięć, pacjenci w pełni 

zaszczepieni, tysiąc czterysta szesnaście, procent, jeżeli chodzi o tych zaszczepionych pełną 

dawką, to wynosi dwadzieścia siedem i osiem dziesiątych. Liczba osób zaszczepionych 

przynajmniej jedną dawką według grup wiekowych: w wieku od dwunastu do dziewiętnastu lat jest 

trzysta osiemdziesiąt cztery osób, liczba zaszczepionych przynajmniej jedną dawką – trzydzieści 

dwie, to jest osiem trzydzieści trzy procent, w wieku dwadzieścia – trzydzieści dziewięć, tysiąc 

dwieście pięćdziesiąt trzy osoby, trzysta trzy osoby zaszczepione, to jest dwadzieścia cztery 

przecinek osiemnaście, w wieku czterdzieści – pięćdziesiąt dziewięć, tysiąc trzysta dwadzieścia 

pięć, zaszczepionych pięćset sześćdziesiąt sześć, to jest czterdzieści dwa przecinek 

siedemdziesiąt dwa procenta, w wieku sześćdziesiąt – sześćdziesiąt dziewięć lat, siedemset 

czterdzieści jeden jest osób, zaszczepionych przynajmniej jedną dawką – czterysta pięćdziesiąt 

osiem, to jest sześćdziesiąt jeden i osiem dziesiątych procenta, no i siedemdziesiąt plus – 

osiemset pięćdziesiąt siedem takich mamy osób i pięćset dziewięćdziesiąt zaszczepionych, to jest 

sześćdziesiąt osiem osiemdziesiąt cztery. I tutaj biorąc pod uwagę te dane statystyczne, te dane 

pokazują, że na piętnaście gmin powiatu białostockiego zajmujemy no niestety dziewiąte 

miejsce… przepraszam, jeszcze raz… na piętnaście gmin dziewiąte miejsce, natomiast, jeżeli 

chodzi o województwo, gdzie jest chyba sto osiemnaście gmin, dwudzieste drugie. Tak że w skali 

województwa jesteśmy na dobrym poziomie, ale w powiecie niestety tak gdzieś mniej więcej w 

połówce jesteśmy. Za połówką, ale to takie małe różnice są. W związku ze zgłoszonym przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku naborem 

wniosków do programu usuwania azbestu, złożono do Funduszu wniosek o dotację, (AZ2021-22) 

[00:24:38], w wysokości czterdzieści procent kosztów kwalifikowanych na realizację zadania pod 

nazwą „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy”. Wszystkie złożone do urzędu 

wnioski przez właścicieli nieruchomości w latach dwa tysiące osiemnaście – dwa tysiące 

dwadzieścia jeden o nieodpłatną utylizację zdeponowanych płyt azbestowo-cementowych zostały 

uwzględnione we wniosku złożonym przez gminę. W ramach realizacji zadania planowana jest 

utylizacja około stu dwudziestu trzech przecinek, prawie sto dwadzieścia cztery tony odpadów 

azbestowo-cementowych zmagazynowanych na siedemdziesięciu ośmiu posesjach w gminie 

Gródek. Koszt całkowity zadania: trzydzieści siedem tysięcy sto pięćdziesiąt dwa złote. 

Wnioskowana dotacja: czternaście tysięcy osiemset sześćdziesiąt. Środki własne: reszta. 

[00:25:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując)  W ramach współpracy z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku, w dniu trzydziestego czerwca w 

godzinach dziewiąta – czternasta na sali konferencyjnej budynku Gminnego Centrum Kultury w 

Gródku pełnić będzie dyżur doradca energetyczny Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku. Doradca energetyczny służyć będzie pomocą w 

zakresie poprawy efektywności energetycznej budynków jednorodzinnych, odnawialnych źródeł 

energii oraz źródeł finansowania inwestycji w tym zakresie. Odpowie również na pytania związane 

z programem „Czyste Powietrze”. Osoby zainteresowane proszone są o wcześniejsze umówienie 
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wizyty pod numerem telefonu 85 kierunek, 873-99-42. Taka informacja jest dostępna w Internecie. 

Informacja właśnie jest dostępna. Tak że tutaj jeszcze tylko dodam, że uczestniczyłem w wielu 

spotkaniach takich różnych, natomiast, jeżeli chodzi, był Dzień Bibliotekarza, bibliotek, w akcji 

czytelniczej „Czytamy legendy”, tutaj z paniami Radnymi czytaliśmy razem legendy, w 

telekonferencji kończącej projekt pod nazwą „Transgraniczna sieć na rzez zrównoważonego 

zarządzania transportem”, realizowany przez powiat białostocki, beneficjent wiodący, gdzie 

właśnie byliśmy między innymi partnerami razem z Grodzieńskim Rejonowym Komitetem 

Wykonawczym, Przedsiębiorstwo Komunalno-Projektowo-Remontowo-Budowlane Grodno 

Oblostroj, w Dniach Gródka, w zakończeniu roku szkolnego ósmych klas, w posiedzeniach komisji 

Rady Gminy, no i tak jak powiedziałem tam i spotkania były i z PKS-em, i z zakładem 

energetycznym, tak że w tym zakresie żeśmy odbywali takie spotkania, z jednej strony takie 

robocze i czasami spontaniczne takie. Tak że, jeżeli są pytania, to bardzo proszę, to na razie 

wszystko. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo, pani Radna 

Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Mam pytanie 

odnośnie rządowego projektu wodno-ściekowego, z którego skorzystała nasza gmina, bardzo się 

cieszę, ale chciałabym uściślić tutaj ten temat, na który dostaliśmy te pieniądze, z jakiego to 

programu, żeby głośno było powiedziane, bo jak dobrze rozumiem, to z programu premiera 

Morawieckiego „Pomoc dla byłych terenów PGR”, tak, panie Wójcie? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Rządowy to znaczy od premiera. 

- Radna Anna Petelska: Rządowy, tak. Bardzo się cieszę, że skorzystaliśmy, bardzo się cieszę też, 

że nasza gmina szczególnie skorzystała. Chciałabym tylko usłyszeć, gdzie będą robione te 

inwestycje, na jakim terenie, znaczy gdzie, w jakich miejscowościach te inwestycje będą robione, i 

jeszcze jest złożony, jeszcze jeden, z tego co pamiętam, wniosek, tak, z tego tytułu z naszej 

gminy, czy nie, czy tylko ten? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Nie, to już jest zgłoszone. Te wnioski 

złożone dotyczyły gospodarki wodno-ściekowej- 

- Radna Anna Petelska: Te wnioski jedenastego czerwca rozpatrzone. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: I rozbudowy Urzędu Gminy i one są rozpatrzone i dostaliśmy 

pieniążki na gospodarkę wodno-ściekową. 

- Radna Anna Petelska: I to mam pytanie właśnie, gdzie one będą jakby użytkowane? Gdzie będą 

robione te inwestycje? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. To był taki program, który 

dawał możliwość ubiegania się o środki z tego tytułu właśnie dotyczące… mogły to być inwestycje 

planowane… dotyczyć terenów tak zwanych popegeerowskich, to oznacza… bo wcale nie 

oznacza, że na przykład czasami miejscowość, gdzie był kiedyś na przykład czy SKR czy 
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siedziba, nie oznacza, że jest terenem popegeerowskim. Dotyczy, to znaczy jest katalog w ogóle 

wymieniony terenów popegeerowskich, czyli miejscowości, tak? I oczywiście to był czas krótki na 

złożenie wniosku i mógł dotyczyć tylko jedynie, właściwie mógł dotyczyć tych przedsięwzięć, które 

są, tak jakby… no mają dokumenty, tak, czyli projekty są, tak? I myśmy mieli, no wiadomo, na 

rozbudowę Urzędu to mam aktualny, bo to nie raz o tym informowałem i nam bardzo zależy, 

natomiast, jeżeli chodzi o gospodarkę wodno-ściekową, to mieliśmy projekty, tutaj na ulicę 

Jaśminowa, bodajże, Agrestowa, to jest tam też w tej chwili dopełniany, mieliśmy no tutaj w 

Załukach w kierunku Nowosiółek, tam kiedyś była taka tam, chyba nawet wniosek, w związku z 

wnioskiem budowy jakiegoś tam… hotel miał być budowany, no i przy okazji te domostwa, które 

są, dotyczyć będzie, i zobaczymy, co nam, bo to wszystko, bo sześćset tysięcy, to nie jest tak 

wbrew pozorom dużo, i zobaczymy, co jeszcze, bo tam, jeszcze raz, jak ktoś jest zainteresowany, 

to może, są wymienione miejscowości, akurat Gródek jest na przykład, Bielewicze są, tak, tam 

braliśmy pod uwagę również miejscowość Bielewicze pod tym względem, tak, i zobaczymy. Tylko 

ten projekt dotyczący Bielewicz jest drogi bardzo, a więc nie wiem, może się uda zbudować tam 

tylko do części, tych pierwszych, zobaczymy, bo tu trzeba to ocenić po pierwsze, ile wyniosą te 

kosztorysy na te sprawy, i co jeszcze można zrobić. Faktem jest, że ta realizacja nie musi 

nastąpić w tym roku, tak jak ja zrozumiałem. Jeżeli by się nie udało, nawet jeżeli zostaną  jakieś 

pieniądze, to na drugi rok dokładając do tego nazwijmy to interesu, tak, możemy zrealizować 

konkretne zadanie. Tak że w ten sposób. 

[00:31:10] 

- Radna Anna Petelska: Ja jeszcze mogę? Panie Wójcie, ja rozumiem, szacunek dla rządu, że się 

zainteresował pegeerami, którzy naprawdę faktycznie zostali skrzywdzeni w pewnym momencie, 

przede wszystkim pracownicy, i ci, którzy ucierpieli, to znaczy zostali odprawieni z kwitkiem, 

trzymiesięczne wyprawki, bo dzisiaj górników to się uważa całe życie za pępki świata, a tutaj 

faktycznie lodówkę można było kupić za wyprawkę. Ja to odczułam, bo ja tam mieszkam i mój 

mąż stracił w taki sposób pracę. Szacunek dla rządu, ale, jeżeli się mówi, że światło zaświeci się 

dla nas, słońce się zaświeci, bo tak wypowiada się premier Morawiecki, więc uważam, ja tak 

uważam, mieszkaniec, nasze dzieci, które zacierpiały trochę przez to, że z pegeerów 

pochodziliśmy, taka jest prawda, były w szkole, w ogólniakach, w średnich szkołach, byli inaczej 

traktowani, jak gorszy sort, my to wszystko wiemy, bo my to przeżyliśmy, i dzięki temu myślimy, że 

może właśnie coś zrobić dla tych, którzy tam mieszkają, żeby była pamiątka? Bo to, że my 

zrobimy w Gródku, szacunek, w Załukach, jak najbardziej, bo tam się mieściło- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Nie ma innego wyjścia. 

- Radna Anna Petelska: Ale, no, nie rozumiem tego, dlaczego na przykład Wójt mówi, że my jako 

Waliły-Dwór, były pegeer, nie jesteśmy na liście, jakby, że możemy tam coś zrobić. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Ja tego nie powiedziałem. 

- Radna Anna Petelska: Tam są… ja czytałam na przykład, znaczy, no, śledzę i czytałam, można 

robić świetlicę, można… To jest takie, ja wiem, że to już jest pierwszy za, ale premier cały czas 

utwierdza w przekonaniu, że będzie kontynuacja, więc ja bardzo bym prosiła ze swojej strony, 
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żeby wziąć pod uwagę w przyszłości, jak będzie takie coś składane, nawet moją osobę, nie jako 

Radną, tylko jako sołtysa tej miejscowości, żeby cokolwiek dla tych ludzi, nawet chodnik, czy 

cokolwiek ująć, albo jeżeli tutaj robimy, to jest dla naszej gminy, zostanie, bardzo się cieszę, że 

dostaliśmy, bo pewnie też Wójt musiał, że tak powiem, podreptać, żeby skorzystać z tego, bo my 

wiemy jak… to Wojewoda dzielił, tak, ponoć dla biednych gmin miało być inaczej traktowane, tak 

napisane jest, biedniejszych, no może tak, ale bym bardzo chciała, jak nie z tego, to przynajmniej 

ze środków własnych gminy, bo Gródek skorzysta, tak, Załuki dostaną dzięki temu, że, tu 

szacunek, bo w Załukach cały czas były gospodarstwa, tam była prowadzona działalność 

pegeeru, jak najbardziej, ale dla nas myślę, że byłoby naprawdę bardzo miło dla ludzi, bo ludzie 

nie rozumieją. Ludzie słuchają, do czego ja zmierzam jeszcze, ludzie słuchają w telewizji i ludzie 

myślą, że nam się należy, nam, typowo mieszkańcom naszej, tak, że to dla nas powinni zrobić 

drogę, czy poprawić, czy nawet miałam pytanie czy prywatnie osoba może podłączyć się z tego 

tytułu do wodociągu czy do kanalizacji, tak? No nie, no nie, tak, ja tłumaczę, że nie, że to gmina 

składa wnioski, tak? Na ile mogę, na tyle tłumaczę, ale niestety, ludzie słuchając, a w mediach 

bardzo ładnie się mówi o tym, nie rozumieją niektórych rzeczy, więc tutaj naprawdę, warto mówić, 

że to jest z tych środków zrobione i warto się zastanowić, żeby coś też złożyć dla naszej 

miejscowości w przyszłości, jeżeli będą kontynuowane te środki. 

[00:35:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Mogę dwa słowa? Szanowna pani Radno, ja chcę powiedzieć tak, 

ten program się pojawił, dotyczył, tak jak mówiłem, zakresu, zakres przedmiotowy to był określony 

też, kilka tych dziedzin, tak jak pani powiedziała, że gospodarka wodno-ściekowa i… między 

innymi, natomiast wcale nie… po pierwsze, na przykład zastanawiałem się, takie miejscowości jak 

Kołodno, nie, przecież tam też było RSP i tak dalej, na przykład Kołodno nie figuruje w wykazie- 

- Radna Anna Petelska: RSP to nie pegeer. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No, ale to pegeer właściwie był jeden tylko, tak? 

- Radna Anna Petelska: No tak. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: A w Gródku był pegeer? 

[00:35:36] 

- kobieta: Nie, ale ziemie były. 

- Radna Anna Petelska: No ziemie, ziemie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No ziemie. To dotyczy ziem, tak- 

- Radna Anna Petelska: No tak, no tak, ja rozumiem- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że tutaj, tak że to nie dotyczy nazwy miejscowości, tylko 

terenów, z którym ten… Natomiast, Szanowni Państwo, ja bym chciał, żeby nie przedłużać, tak jak 

pani mówi, to jest pierwszy program tego rodzaju. Jeżeli będą jakiekolwiek ogłoszone inne, to 

możemy z jednej strony, tak jak mówimy, trzeba być przygotowanym, do każdego programu 
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trzeba być przygotowanym, nie można dopiero startować wtedy, jak ogłoszą i sobie wybieramy X, 

Y czy Z, tylko po prostu trzeba być przygotowanym, nasze priorytety- 

- Radna Anna Petelska: Ja rozumiem. Dlatego właśnie się- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: I naszym priorytetem, jeżeli ja, Szanowni Państwo, tutaj, jeżeli 

chodzi o Urząd Gminy, to chyba nie ma wątpliwości, że to nie ma żadnych środków na ten cel i 

liczyliśmy na to, że z tego źródła otrzymamy i że wreszcie dokonamy tej modernizacji tego 

Urzędu, bo i tak i tak już czas najwyższy, bo widzimy, że tam, wiadomo, warunki są nieciekawe. 

Natomiast drugą rzeczą, jeżeli w kierunku Bielewicz byśmy chcieli oglądać te gospodarstwo nawet 

rolne, jeżeli ja zobaczyłem, że dla rolnika brakuje czasami wody, żeby napoić krowy, no to chyba 

zasadnym jest też brać pod uwagę, żeby tutaj w tą stronę, tym bardziej, że te Bielewicze są 

integralne tak jakby z, no, z Gródkiem, niedaleko to w sumie, nie, i jest kilku rolników, które też nie 

mają wody takiej z wodociągu, tak, czyli ze studni na przykład. Już nazwisk nie będę wymieniać. 

Tak że oczywiście, to co pani mówi, trzeba brać pod uwagę. W tym przypadku wzięliśmy pod 

uwagę to, obejrzeliśmy jakich miejscowości dotyczy i jakie projekty mamy w tym zakresie. I to było 

brane pod uwagę. Ale ma pani rację, że tutaj mam dużo miejscowości, to po pierwsze, mamy… 

nasza gmina miała sporo, nie najwięcej wcale w powiecie białostockim, bo Miechowo miało więcej 

tych terenów popegeerowskich, jeżeli chodzi o ten, tak że… tylko to, co mówimy, mówi się o 

programie, to jest program rządowy, jest rozpatrywany, akceptowany tak jakby na szczeblu 

rządowym, tak, akceptowany, i w tym przypadku tak się szczęście do nas uśmiechnęło, że 

otrzymaliśmy akurat, tak, a gminy pisały wszystkie. 

- Radna Anna Petelska: (głos poza mikrofonem) Ja wiem. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Rozumiecie, o co chodzi? Tak że tutaj trudno odnieść się do tego. 

Ja myślę, że my tu błędu nie popełniliśmy. Myślę, że zrobiliśmy to, co było możliwe, więc analizę 

terenu w miejscowości, analiza dokumentów, które posiadamy do tego, żeby złożyć wniosek, i 

złożyliśmy wnioski. A jeszcze raz powtarzam, priorytetem było Urząd Gminy. Bo to pierwszy 

projekt, który można powiedzieć dawał możliwość na te rzeczy dostać dofinansowanie, bo jak 

sami zaczniemy rozbudowywać Urząd, to trzeba na pięć lat, jak to się mówi, zrobić stop w 

zakresie działań inwestycyjnych i robić tą rozbudowę, tak? Tak że nie wiem, czy zrozumiałe to 

jest, ale ma pani rację na pewno, natomiast trzeba brać pod uwagę te największe potrzeby tych 

poszczególnych, tylko nie na siłę, z punktu widzenia, że na siłę, bo takich miejscowości, jak się 

okazuje, u nas jest około trzydziestu. Tak że… O, przepraszam, około trzydziestu, tak że 

Szanowni Państwo, jeżeli będzie program, będziemy działać wspólnie. 

- Radna Anna Petelska: Ja tylko dwa słowa w odpowiedzi, już nie będę drążyć. I cały szacunek z 

mojej strony jako Radnej, że gmina pracuje nad takimi projektami, że wychwytuje takie różne 

rzeczy, i dla pracowników, że korzystają z tego, tak, i piszą takie wnioski. To jest tylko moja taka 

sugestia i prośba, że jeżeli coś takiego, wiadomo że, jeszcze raz się powtarzam, w telewizji ładnie 

się mówi, inaczej jest w rzeczywistości ze złożeniem, i ja to rozumiem i ja ludziom tłumaczę, tylko 

bardzo bym prosiła po prostu, jeżeli będzie to przedłużone, żeby w jakiś tam sposób wziąć pod 

uwagę Waliły-Dwór, no, żeby może nawierzchnię drogi tylko poprawić, czy na przykład, pan Wójt 
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wie, przed wyborami zaczęliśmy drogę między blokami, ona do dziś nie jest, studzienki nie są 

podniesione i nie jest skończone. Więc może z własnych środków coś tam zrobić. No tak że to o 

to mi chodzi, żeby ludzie zauważyli, że coś też przez to, że są te programy, jak to mówią, że są, z 

pegeeru, i ludzie nie rozumieją dlaczego nic nie zrobione tu akurat. To o to mi chodzi. Dziękuję 

bardzo. 

[00:40:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To pani Radna, to pan Wójt wyjaśnił to wyraźnie i ja 

uważam, że absolutnie Waliły-Dwór nie jest pokrzywdzony, tak? 

- Radna Anna Petelska: Ja nie mówię, że pokrzywdzony, ale- 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Bo i boisko, i plac zabaw, i powiedzmy ta płaszczatka 

tam, czy coś, tak że…  

- Radna Anna Petelska: Ale to już z innych środków. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: A że tu dostaliśmy tą garstkę tych pieniędzy, to bardzo 

trafnie pan Wójt mówi, że z innych programów nie można skorzystać przy rozbudowie Urzędu 

Gminy, tak? Tam mieszkańcy nie mają wody, to chyba jest to ważniejsze, niż kawałek chodnika. 

Chodnik też ważny. No, tak że- 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja tylko chciałam jeszcze dodać, Szanowni Państwo, że, no 

problem jest z planowaniem w ogóle zadań, dlatego że wcześniej, no, były jakieś tam założenia, 

były plany co do programów, tak, mogliśmy się, znając jakieś tam osie, przygotować się do 

ewentualnych konkursów. Natomiast teraz tak jak królik z kapelusza wyskakuje program, o 

którym, no, nie było wcześniej ani mówione, żeby się gminy mogły przygotować, czyli w 

momencie ogłoszenia tak znienacka takiego programu, no możemy bazować tylko na tym, co 

mamy, tak, bo jest potrzebna dokumentacja. Więc to wielki problem, ale to mówię, to nie nasza 

wina, bo trudno przygotować dokumentację na wszystkie zadania jakie nam się wydają, jakie 

byśmy chcieli zrobić, bo po pierwsze jest to kosztowne, a po drugie dokumentacja ma swój okres 

ważności. No jest to naprawdę dla Urzędu, dla pracowników, duży problem. Ale na pewno 

staramy się w momencie takim jak właśnie z tym programem ogłoszonym przez rząd składać, 

starać się o pieniądze. Tutaj to, co pan Wójt podkreśla, najpierw jest duża mowa w mediach o 

dużych pieniądzach, a w rezultacie dostajemy sześćset tysięcy, które my dostaliśmy, gmina, tak, 

inne gminy w ogóle nie dostały, dobrze, że chociaż sześćset tysięcy, ale w dzisiejszych czasach 

to nawet niestety nie wystarczy na wodociąg do Bielewicz. Dziękuję bardzo. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeszcze jedno zdanie, panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, 

jednak chyba trzeba zrobić spotkanie takie specjalne, żeby nie dyskutować na sesji na ten temat. 

Ja bym chciał, żebyśmy wspólnie przeanalizowali nasz budżet, jeżeli chodzi o wydatki, żebyśmy 

odpowiedzieli na pytanie, bo my czasami mamy takie duże chęci, no mamy, każdy z nas ma chęć, 

żeby na terenie czy w okręgu, czy gdzieś, powstawały dane przedsięwzięcia inwestycyjne, 

natomiast gdy dojdziemy do wniosku, że na działania majątkowe z własnych środków mamy około 

tam czterysta góra pięćset tysięcy, to z tego w dzisiejszych czasach można zrobić, kawałek 
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chodnika, tak? Jeżeli nie zaangażujemy tego do programów, tych znanych i tych nieznanych, to 

po prostu nic nie zrobimy, bo co z tego, że robimy, rzeczywiście jest taka potrzeba, tak jak pani 

mówi, ten chodniczek, i trzeba to wziąć pod uwagę, ale gdy jeszcze takich dziesięć, piętnaście 

spraw wejdzie w rachubę, to już nie zrealizujemy za własne pieniądze, no. Chodzi o to, że do 

budżetu gminy, do projektu budżetu gminy trzeba zaplanować tak, jak do tej pory planujemy, że w 

miarę możliwości realizacja w sposób płynny pozwala na to, żeby wykonać prawie wszystkie 

zadania, traktując, że właśnie te środki unijne pozyskaliśmy, czy zewnętrzne w ogóle, może 

niekoniecznie unijne, i że, jak to się mówi, gospodarowaliśmy tak, żeby zaoszczędzić, żeby, tak 

jak pani Skarbnik każdą złotóweczkę ogląda, jak to się mówi, moneta ma dwie strony, ogląda z 

czterech stron, tak, tak żeby to po prostu, żeby ten wynik finalny był jak najlepszy na koniec, żeby 

te wskaźniki, z resztą będziemy rozmawiać później w tych kolejnych punktach w ramach 

sprawozdania. Tak że mamy rację, wszystko mamy rację, tylko że tutaj nie można się zagniewać 

za to, uważam, że tak po prostu musieliśmy, bo to nie było innej drogi, o tak powiem, to było zero 

jedynkowa sytuacja, albo składamy na to, albo na nic. No i wybraliśmy to, co mamy. Tak że 

proszę tak rozumieć, dobrze? 

- Radna Anna Petelska: Tak, ja tak rozumiem i myślę, że teraz mieszkańcy też, którzy słuchają, 

zrozumieją i nie tylko to. Ja między innymi jeszcze dlatego chciałam poruszyć ten temat, żeby nie 

wyglądało tak kolorowo jak mówią w telewizji. Ja, naprawdę, szacunek dla rządu, że się zajął tym 

tematem, ale to nie jest tak, że wszystkim światło nam zaświeci, słońce, bo to nie będzie aż tak 

kolorowo, po prostu. 

[00:45:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: W skali kraju siedemdziesiąt siedem milionów- 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dobra już koniec- 

- Radna Anna Petelska: (głos poza mikrofonem) Szacunek, że się zajęli, ale to- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: I gdyby to trafiło na województwo- 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dobra już wystarczy pani Radna, wszystko, bo. Proszę 

bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panie Wójcie, 

ja tylko chciałem usłyszeć jeszcze raz. O Agrestową będzie wniosek jeszcze dołożony? Bo 

rozumiem, że Jaśminowa już jest praktycznie zaklepana, tak? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Właśnie nie chodzi o wniosek, chodzi o 

dokumentację- 

- Radny Marek Antonowicz: Uzupełnienie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Uzupełnienie dokumentacji, tak. Zrobienie 

dokumentacji, żeby… te ulice trzeba zrobić dwie razem, żeby- 

- Radny Marek Antonowicz: Rozumiem, no chciałem to właśnie wyjaśnić, bo tam mieszkańcy 

właśnie na tych dwóch drogach czekają. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Żeby zrobić dwie… I to w ramach tego 

właśnie- 

- Radny Marek Antonowicz: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Popławska Małgorzata. 

- Radna Małgorzata Popławska: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ja chciałam tylko nawiązać 

do stanu technicznego spowalniaczy. Mieszkańcy zabiegają o to, żeby w określonych miejscach 

je postawić i zwracam się do kierowców, aby ich nie omijać, bo tak jak na przykład na ulicy 

Szkolnej jest niesamowicie wybite pobocze na wysokości spowalniacza. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To apel, rozumiem, do kierowców. Dziękuję. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chce jeszcze zabrać głos w sprawie sprawozdania Wójta z działalności gminy 

w okresie międzysesyjnym? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie z działalności Wójta gminy 

w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do akceptującej wiadomości. Wysoka Rado, 

przystępujemy do rozpatrzenia piątego punktu porządku dzisiejszej sesji, „Rozpatrzenie raportu o 

stanie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym roku i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi gminy Gródek wotum zaufania”. Zgodnie z artykułem dwadzieścia osiem AA ustawy o 

samorządzie gminnym, Wójt gminy Gródek przekazał Radzie Gminy do rozpatrzenia raport o 

stanie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym roku. Tekst raportu został Państwu przekazany 

w dniu trzydziestego maja, a ponadto został opublikowany na stronie internetowej gminy Gródek, 

jak również w Biuletynie Informacji Publicznej, wraz z informacją o możliwości udziału 

mieszkańców gminy w dzisiejszej debacie nad raportem. Osoba zamierzająca zabrać głos w 

debacie zobowiązana była do dnia dwudziestego czwartego czerwca dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego roku złożyć do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne zgłoszenie udziału w 

debacie, poparte podpisami co najmniej dwudziestu osób. Informuję, że w ustalonym terminie nie 

otrzymałem tego typu zgłoszeń, w związku z tym w dzisiejszej debacie nad raportem wezmą 

udział jedynie Radni. Po zakończeniu debaty przeprowadzone zostanie głosowanie nad 

udzieleniem wotum zaufania Wójtowi. Proponuję, aby przed rozpoczęciem debaty pan Wójt 

omówił najistotniejsze kwestie przedstawione w raporcie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tu czy tu? Obojętnie? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Według uznania. 

[00:48:30] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zgodnie z 

postanowieniami właściwie artykułu dwadzieścia osiem A, ustęp jeden i dwa, ustawy o 

samorządzie gminnym, otrzymaliście Państwo, miałem obowiązek taki, żeby dostarczyć Państwu 

raport o stanie gminy Gródek. To jest taki, tak jak wiemy, akurat w tym naszym przypadku 

dokument, który składa się z kilku takich części, zawierający działania, można powiedzieć nasze 

wspólne działania, czyli i Rady Gminy jako organu stanowiącego, Wójta jako organu 

wykonawczego, a także jednostek poszczególnych gminy oraz pracowników, bo wiadomo, to 

wszyscy pracujemy, kierowników gminy i pracowników podległych, którzy wszyscy nad tym 
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pracują. Szanowni Państwo, i tutaj, jeżeli chodzi o raport, to tak jak była mowa, to co powiedział 

pan Przewodniczący, integralną częścią raportu są jeszcze załączniki stanowiące realizację 

programów, program rozwoju gminy, program dotyczący przeciwdziałania przemocy i trzeci 

program, dotyczący… o Jezu… zapomniałem… gospodarki niskoemisyjnej. Tak że ja, może tak 

jak pan Przewodniczący poinformował, biorąc pod uwagę to, że to, ta treść jest spora, natomiast 

odniosę się do takich uważam najważniejszych informacji, które należałoby przedstawić i omówić, 

bo tak jak wiemy, tu podane są kwestie, dane i demograficzne, dane finansowe, dane 

inwestycyjne, dane o realizacji tych projektów, dane dotyczące realizacji działań poszczególnych 

jednostek, tak że odniosę się w sposób skrótowy, to co uważam najważniejsze. No i tak jak wiemy 

wszyscy, nadal nasza gmina jest gminą największą pod względem rozległościowym, natomiast, 

jeżeli chodzi o kwestie związane z mieszkańcami, to tutaj troszeczkę tak zmiana następuje na 

naszą niekorzyść, bo na koniec dwutysięcznego dwudziestego roku odnotowano pięć tysięcy 

dziewięćdziesiąt trzy mieszkańców, co znaczy, że na przestrzeni pięciu lat, od dwutysięcznego 

piętnastego roku, tak jakby trzysta piętnaście osób nam gdzieś tam uciekło. Z tym, że również 

stan faktyczny pokazuje, że to wcale tak nie musi być do końca, dlatego, że można 

zaobserwować w niektórych miejscowościach, na przykład w Królowy Moście, że tam sporo osób 

jest niezameldowanych, a mieszkają, można powiedzieć na okrągło. A więc ten stan faktyczny jest 

podany na podstawie danych ewidencji ludności. Tak że tutaj, Szanowni Państwo, to jest jedna 

rzecz. Natomiast, jeżeli chodzi o bezrobocie, to też jest naszym problemem, bo nadal figuruje 

siedem procent bezrobotnych. Czy tak jest czy nie, to trudno powiedzieć, bo jak na przykład w tym 

roku szukamy nawet robotników do robót publicznych, to nie tak łatwo znaleźć, nie tak łatwo 

znaleźć, a więc tutaj być może te bezrobocie też w jakiś sposób przedstawia się troszkę inaczej 

faktycznie. Natomiast takimi kolejnymi programami, takimi naszymi problemami jest to, że dosyć 

mało powstaje takich mikroprzedsiębiorstw. Znaczy mało, powstają, ale nie w takim tempie, jak 

byśmy chcieli osiągnąć z racji tego, że tak jak mówimy, miejsce zatrudnienia by powstało, ale 

także podatki dla nas, które posłużyłyby do realizacji naszych zadań. Problemem tu też jest, jak to 

się mówi, takie połączenia te komunikacyjne. Staramy się jak możemy, teraz też zwróciliśmy się 

do Wojewody o dofinansowanie do wszystkich połączeń tych komunikacyjnych, co była mowa na 

komisji, żeby móc jak najwięcej tych autobusów uruchomić, żeby wszyscy się uczący i pracujący 

mieli możliwość dojazdu do pracy i do szkoły. To są sytuacje takie no może doraźne, na czas 

okres, ale z drugiej strony staramy się rozwiązywać te problemy jak tylko możemy, ale również 

dlatego, że no niestety nierentowne linie, tak jak mogliśmy obserwować, wszystkie nierentowne 

linie były likwidowane. I tak jak na przykład w ubiegłym roku mogliśmy w pewnym momencie 

zauważyć, że Covid spowodował, że powiedziano w pewnym momencie: Stop, do Gródka 

dojazdu nie ma autobusem. Musieliśmy dokładać średnio miesięcznie chyba wtedy w danym 

czasie czasami nawet ponad sześć tysięcy, żeby spowodować możliwość dojazdu do pracy i 

powrotu. No i tak, gdyby jeszcze kilka takich połączeń zorganizować, to byłaby wielokrotność 

odpowiednio większa, a więc w związku z tym to takie byłoby dla nas niekorzystne. I teraz chcemy 

skorzystać z dopłaty Wojewody, żeby te kursów zorganizować i więcej i zgodnie z wolą 

mieszkańców, tak jak to czasami wynika. Chciałbym zauważyć również, że jeżeli chodzi o szkołę, 



XXVII Sesja RG 
www.transkryptor.pl 

16 

coraz więcej z roku na rok dopłacamy do szkoły. To oznacza, że skąd te pieniążki idą, oczywiście 

z budżetu gminy, który pochodzi z podatków, a więc można powiedzieć, że subwencje dzisiaj w 

naszej gminie wystarczają na pokrycie około sześćdziesięciu czterech procent wydatków, 

kosztów. Tak że coraz więcej i to w założeniach też troszeczkę wyglądało wcześniej inaczej, więc 

subwencja miała pokryć te podstawowe koszty, a teraz niestety musimy sięgać coraz więcej, jeżeli 

chodzi, do budżetu gminy. No i oczywiście, Szanowni Państwo, Covid, który spowodował to, że 

ten rok dwutysięczny dwudziesty był troszeczkę niepewny, bo chociażby to, co się mówiło, że 

staną przedsiębiorstwa, że ludzie potracą pracę, a więc wszystkie te dochody chociażby z tytułu 

podatku dochodowego od osób fizycznych i prawnych, były w takim zawieszeniu, nie byliśmy 

pewni, czy osiągniemy ten pułap dochodowy.  

[00:55:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Szanowni Państwo, kolejną taką sprawą w raporcie, 

które tu pani Skarbnik przy omawianiu sprawozdania opowie to szerzej, przedstawi szerzej, 

natomiast ja chciałbym się odnieść do takich kwestii, które chciałbym powiedzieć, a więc, no, 

wydatki inwestycyjne gminy Grodek. Tak jak powiedziałem, warto od samego początku 

zaplanować tak, żeby później, jak to się mówi, mieć jak najmniejszy problem, żeby realizacja 

zadań i bieżących i zadań tych inwestycyjnych i innych, odbywała się w sposób płynny. Trudne to 

jest, my mamy już pewne takie doświadczenia, żeby tak wynikało, natomiast nie zawsze to 

wychodzi, chociażby sytuacja Covid mogłaby to zdegradować. Ale na szczęście w miarę było 

dobrze. I tutaj, jeżeli chodzi o budżet, to myślę, że te sytuacje związane z planowaniem takich 

zadań, na które jest możliwość pozyskania środków zewnętrznych, i to, co powiedziałem 

wcześniej, jak omawialiśmy sprawozdanie, że warto, żeby to prowadzić, tą politykę wydawania, 

wydatków, przede wszystkim w sposób oszczędny, że pomimo czasami nawet, że zaplanowane 

jest zadanie, to żeby, jak to się mówi, zastanowić się czy to jest konieczne, bo mamy taki budżet. 

My nie mamy, nie jesteśmy gminą, gdzie mamy możliwość zwiększyć nasze dochody z tytułu 

podatków, bo to są podatki, tak jak ma każda gmina, tylko niektóre gminy mają możliwość, no, z 

różnych źródeł, u kogoś tam wapno, u kogoś ropa, u kogoś gaz, a więc to są te sytuacje, gdzie te 

budżety są zasilane. My takich warunków nie mamy. I tutaj, Szanowni Państwo, bardzo ważnym 

jest, żeby ta… tak jak w tym przypadku Państwo zauważyli, zrealizowaliśmy dochody prawie w stu 

procentach, wydatki prawie w dziewięćdziesięciu pięciu procentach. To oznacza, że to jest 

tendencja dobra, czyli gdzieś musieliśmy troszkę  zaoszczędzić, żeby te pięć procent powstało w 

takim, no jak to się mówi, rezerwuarze, tak? I w sytuacji, gdy zadbamy, w ten sposób 

przeprowadzimy, tak jak mówię, pozyskamy środki jak najwięcej, że jeżeli w sposób oszczędny 

prowadzimy budżet, to gdy pojawią się wskaźniki takie, gdzie planowany był deficyt sześćset 

dwadzieścia sześć tysięcy, a powstała nadwyżka, czyli ta różnica między dochodami bieżącymi w 

okolicach tam miliona złotych, to jest dobry wskaźnik, to jest taki imponujący z punktu widzenia, 

może nie to, że mogło być inaczej, tylko po to również, żeby przy planowaniu kolejnego budżetu, 

tak jak na dwudziesty pierwszy planowaliśmy budżet, żeby mieć sytuację taką, jaką kiedyś 

mieliśmy znowu odwrotnie, gdzie RIO nam zarzuciło pewne nie… brak, jak to się mówi, dystansu 

do tego, żeby w sposób taki bezpieczny prowadzić nasze wydatki. Bo to, że nam wyjdzie czasami 
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w kratkach, na półkach, to nie oznacza, że to już wyjdzie na koniec. Trzeba to brać pod uwagę. 

Tutaj, Szanowni Państwo, nawet jeżeli chodzi o tą nadwyżkę operacyjną, z resztą z raportu to 

wynika, że ona wynosiła około trzy i pół miliona, jeżeli chodzi o wolne środki, ten milion pięćset z 

groszami, to są te wskaźniki, które możemy się szczycić, że realizacja budżetu, budżet, powstanie 

budżetu na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok powstał większego problemu i że jest 

perspektywa, że w dwudziestym pierwszym roku też ten budżet poprowadzimy, jeżeli, jak to się 

mówi, bomba atomowa nas nie zaatakuje, że tutaj będziemy musieli ponosić wydatki takie 

nieprzewidziane, to powinno też być dobrze. Bo tak jak Państwo wiecie, postaraliśmy się o to, 

żeby te środki zewnętrzne na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok nasz dotyczyły, tak? Bo 

wiemy o tym, że tutaj będą realizowane przedsięwzięcia związane z funduszem dróg 

samorządowych, tak, że będą realizowane przedsięwzięcia związane chociażby z rządowych 

programów, mam na uwadze salę gimnastyczną, dostaliśmy z dwóch źródeł na salę 

gimnastyczną, tylko nie ma znowu wykonawcy. Tak że tutaj Góra Zamkowa, zagospodarowanie 

Góry Zamkowej – w następnym tygodniu prawdopodobnie będzie rozstrzygnięcie, które być może 

da też tą pozytywną wiedzę, tą właściwą wiedzę do tego, żeby się cieszyć, że te nasze kolejne 

wszystkie wymienione inwestycje, które zaplanowano na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok, 

też będą realizowane przy udziale środków zewnętrznych. Bo tak jak powiedziałem, niestety my 

nie mamy innej możliwości.  

[01:00:30] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) I czasami, no, wiadomo tam, jeżeli mówimy o tym, 

żeby ustawić zabawkę na… przepraszam, że tak nazywam, na placu zabaw, czy tam na siłowni, 

to to jeszcze można gdzieś tam w międzywierszach znaleźć te środki, ale już o takich 

przedsięwzięciach w setkach tysięcy, no niestety trzeba wybrać, albo wybieramy… Dlatego byłem 

przeciwnikiem, może nie przeciwnikiem, tylko dopóki co przeciwnikiem, dopóki są środki 

zewnętrzne, przeciwnikiem byłem tych funduszy sołeckich, bo gdybyśmy posłali pieniążki na to, to 

mielibyśmy inną sytuację finansową, jeżeli chodzi o realizację tych zadań, które zostały 

zaplanowane. Tak że, Szanowni Państwo, ja uważam, że ten budżet, który dał dobre wskaźniki, to 

nie tylko, bo ja, gdy ocenimy pod względem wykonanych inwestycji, to doszliśmy do wniosku, że 

niestety, mieliśmy pewne problemy, ale zrealizowaliśmy również zaplanowane przedsięwzięcia. 

Mam tu na uwadze środki zewnętrzne RPO, czyli chodzi o, gdy budowaliśmy, dostaliśmy pieniążki 

w wysokości około dziewięćdziesięciu procent na budowę kotłów centralnego ogrzewania w 

przedszkolu, w szkole, tak, budowaliśmy kotły też w tym, w ośrodku zdrowia, w Komunalnym 

Zakładzie Budżetowym, gdzie budowaliśmy studnie, które pochodziły pieniążki z  Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, po to, tak jak wiemy, żeby nie zabrakło wody, bo niestety dwie 

studnie mamy, ale niestety, tak jak nieraz była mowa, poziom wody spada, a więc zapewnienie 

ilości wody musiało być, przy tym też, żeby jakość poprawić, budowaliśmy niedawno też stację 

uzdatniania wody, tak? Tak że tutaj była ta sytuacja, która dała nam możliwość, żeby wykorzystać 

te środki. Tak samo, jeżeli chodzi o drogi. W sumie przebudowano cztery drogi. No, niektóre 

krótkie co prawda, Wąska, Grodowa, Spółdzielcza, ale też Kolejowa, tak, jeżeli chodzi o te drogi 

na bazie Funduszu Dróg Samorządowych. To wszystko dalej mówimy o tych sprawach 
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dofinansowanych. Też było zakończenie drogi tej transgranicznej Bobrowniki-Kruszyniany-

Łużany. Dzisiaj myślę kto jechał to oceni, że warto było, bo jednak ta estetyka jazdy czy komfort 

jazdy, jak to nazwać, jest całkiem inna i dochodzimy do wniosku, że ta droga jest potrzebna, bo 

jadąc po niej zawsze kilka samochodów można spotkać i jeździ autobus między… jak to nazwać 

ten autobus… międzygminny… czy że między… powiatowy, tak? Tak, że też widzimy to, że 

pewne kwestie zostały dodane na in plus. Ale to nie tylko te inwestycje, bo ja mówię, gdzieś tam 

strefa aktywności społecznej w Załukach, to jakieś odwodnienia robiliśmy, to przykrycie wiaty nad 

zalewem, no i takich wiele, wiele innych kwestii zostało utworzonych dzięki temu, że mieliśmy 

możliwość pozyskać środki zewnętrzne. A więc moim zdaniem taka tendencja, niezależnie od 

tego kto jak uważa, powinniśmy próbować iść tą drogą, bo ja to uważam, że innej nie ma, bo albo 

coś konkretnego zrobić, nie mając środków, albo no nic, jak to się mówi, wtedy będzie gorzej, bo 

nasza gmina jest duża, tak jak wiemy, no w sumie okręgów jest tyle samo, każdy chciałby, żeby 

coś zaistniało w przeciągu czy kadencji czy roku, ale nie zawsze jest taka możliwość. Tu, 

Szanowni Państwo, jeszcze tak może na skróty, bo jednak troszkę za długo się rozwiodłem tutaj 

przy tych może inwestycjach, finansach, ale w dwutysięcznym dwudziestym roku, tak króciutko 

powiem, że zbyto około dwa i trzy hektara i jeden lokal mieszkalny z zasobu naszej gminy, 

uzyskując z tego tytułu około pięćset pięćdziesiąt tysięcy. To oczywiście tą największą wartością 

to było zbycie chyba SKR-u, tak, SUR-u. Według stanu na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia w zasobie gminy pozostaje czterysta sześćdziesiąt pięć działek o łącznej 

powierzchni dwieście dwadzieścia dwa hektary i wartości księgowej ponad milion czterysta. 

Ponadto gmina dysponuje pięćdziesięcioma ośmioma mieszkaniami komunalnymi, siedmioma 

lokalami socjalnymi, jak również właścicielem dwudziestu pięciu budynków, w których mieszczą 

się między innymi gminne jednostki organizacyjne i wiejskie.  

[01:05:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Jeżeli chodzi o infrastrukturę techniczno-społeczną, 

to w czternastu miejscowościach jest zbiorcza sieć wodociągowa, której łączna długość wynosi 

pięćdziesiąt siedem i osiem dziesiątych kilometra. Z sieci tej korzysta około siedemdziesiąt 

procent mieszkańców na stałe zameldowanych w gminie, natomiast z sieci kanalizacyjnej, której 

długość wynosi ponad… chodzi o pięć miejscowości, wynosi ponad dwadzieścia siedem 

kilometrów korzysta ponad pięćdziesiąt trzy procenty stałych mieszkańców naszej gminy. W 

dwutysięcznym dwudziestym roku, mimo, no tak jak wspominałem przed chwilą, ograniczonych 

możliwości, staraliśmy pozyskiwać zewnętrzne, i tutaj tak jak wymieniłem, powstały te ulice, drogi, 

i tutaj też dofinansowanie w części dotyczącej inwestycji powiatowej, chodzi o Bobrowniki, 

Łużany, dopłacaliśmy tą, no, wkład, określony wkład, natomiast było część drogi gminnej, gdzie 

ten wkład dotyczył tylko nas samych. W ubiegłym roku, w ramach przeciwdziałaniu wykluczeniu 

komunikacyjnemu mieszkańców miejscowości położonych na wschód od Gródka, uruchomiona 

została w styczniu dwa tysiące dwadzieścia linia komunikacyjna na trasie Chomontowce-

Bobrowniki-Skroblaki-Grzybowce-Waliły Stacja-Gródek, ponadto w okresie lipiec – sierpień oraz 

listopad – grudzień realizowane były przewozy na trasie Gródek Szkoła-Bielewicze-Mieleszki 

Kolonia-Mieleszki Wiejki-Podozierany-Zubry-Zielona-Wierobie-Gródek Szkoła. Roczny koszt 
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utrzymania tych linii wyniósł około osiemdziesiąt sześć tysięcy pięćset trzydzieści trzy złotych, z 

tym, że ponad sześćdziesiąt trzy procent tej kwoty zostało sfinansowane ze środków Rozwoju 

Przewozów Autobusowych – to, co rozmawialiśmy dzisiaj – a pozostała część, czyli około 

trzydzieści tysięcy, pochodziło ze środków własnych gminy. Z dniem dwudziesty piąty marca dwa 

tysiące dwadzieścia, w związku z pandemią wywołaną Covid-19, przewoźnicy zawiesili większość 

połączeń na trasie gminy Gródek. W związku z zaistniałą sytuacją, w celu umożliwienia 

mieszkańcom dojazdu do Białegostoku gmina zawarła porozumienie z PKS Nova, na podstawie 

którego uruchomiono dwa kursy autobusowe, to jest szósta dziesięć na trasie Gródek-Załuki-

Białystok i o piętnastej dwadzieścia na trasie Białystok-Załuki-Gródek. I w ubiegłym roku z tego 

tytułu gmina wydatkowała trzydzieści tysięcy sześćset pięćdziesiąt dwa złote. W ubiegłym roku, w 

związku z pandemią, zarówno uczniowie jak i nauczyciele stanęli przed bardzo trudnym 

zadaniem, tak jak wiemy, koniecznością uczenia się i nauczania w sposób zdalny, w sytuacjach 

ograniczonych możliwie technicznie, wynikających między innymi z braku odpowiedniego sprzętu, 

dostępu do Internetu. I tu częściowo problem ten staraliśmy się rozwiązać dzięki pozyskaniu przez 

gminę z programu operacyjnego Polska Cyfrowa na lata dwa tysiące czternaście – dwadzieścia 

sto jedenaście tysięcy siedemset trzy złotych, na które zakupiono czterdzieści trzy zestawy 

komputerowe i zostały przekazane uczniom i nauczycielom. Jeżeli chodzi o oświatę jeszcze, to 

dodam, że w dwudziestym roku na realizację zadań z zakresu oświaty i wychowania 

wydatkowano ogółem osiem milionów… ponad osiem milionów złotych, w tym między innymi 

osiemset siedem tysięcy pięćset dwadzieścia osiem złotych na prowadzenie niepublicznej szkoły 

podstawowej w Gródku. Przepraszam, w Załukach. No, nie będę się śpieszył jednak, bo trochę za 

dużo błędów. Ubiegłoroczna subwencja oświatowa, wraz z różnego rodzaju dotacjami na 

realizację zadań oświatowych, pozwoliła na sfinansowanie zaledwie sześćdziesiąt cztery i sześć 

dziesiątych procent wydatków bieżących, w związku z czym gmina zmuszona była wydatkować z 

własnych środków ponad dwa miliony osiemset złotych. W ubiegłym roku, w związku z pandemią, 

również GCK oraz biblioteka zmuszone były z dniem dwunastego marca czasowo zawiesić swoją 

działalność w dotychczasowej formie. W GCK jako jedno z działań w czasie pandemii za 

pośrednictwem Facebooka organizowane były zajęcia adresowane w pierwszej kolejności do 

dzieci. Między innymi powstał cykl „GCK w twoim domu”, w ramach którego prezentowane były 

firmy instruktażowe i inne konkursy. Jeżeli chodzi o przedsiębiorców i bezrobocie, to według stanu 

na trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwadzieścia, w bazie internetowej Regon 

zarejestrowanych było czterysta podmiotów gospodarki narodowej z terenu gminy Gródek, w tym 

dwanaście podmiotów z sektora publicznego oraz trzysta osiemdziesiąt pięć podmiotów z sektora 

prywatnego, w tym trzysta siedem osób fizycznych prowadzących działalność gospodarczą. 

[01:10:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Na koniec roku ubiegłego czterdzieści pięć 

podmiotów z sektora prywatnego, w tym czterdzieści trzy osoby fizyczne prowadzące działalność 

gospodarczą ,zawiesiło działalność. Spowodowane to było między innymi pandemią wywołaną 

Covid. Konsekwencją ograniczenia lub zawieszenia działalności gospodarczej w związku z 

pandemią był między innymi wzrost bezrobocia w gminie Gródek. Według stanu na koniec 
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dwudziestego roku w Powiatowym Urzędzie Pracy zarejestrowanych było dwieście pięćdziesiąt 

pięć osób bezrobotnych z terenu gminy, sto czterdzieści siedem mężczyzn, sto osiem kobiet, co 

stanowi osiem przecinek osiemdziesiąt jeden ogółu mieszkańców w wieku produkcyjnym, z czego 

sto pięćdziesiąt osiem osób, to jest sześćdziesiąt jeden procent, to osoby długotrwale bezrobotne. 

Bezrobotni, których dochód netto nie przekraczał ustalonego na dwutysięczny dwudziesty rok 

kryterium dochodowego, mogli się ubiegać o świadczenia w ramach pomocy społecznej. Jeżeli 

chodzi o pomoc, tam parę zdań  jeszcze pozwolę, o pomoc społeczną oraz wsparcie rodziny w 

ubiegłym roku objął różnego rodzaju pomocą, wsparciem w ramach pomocy społecznej dziesięć, 

prawie jedenaście procent mieszkańców gminy, to jest pięćset pięćdziesiąt dwie osoby, dwieście 

sześćdziesiąt dziewięć rodzin. Zazwyczaj konieczność udzielenia pomocy w rodzinie wynikała 

jednocześnie z kilku powodów, na przykład bezrobocia, ubóstwa, czy też niepełnosprawności i 

długotrwałej lub ciężkiej choroby. Pomoc ta była udzielana zarówno w formie świadczeń 

pieniężnych, zasiłki stałe, jak losowe i celowe, jak i świadczeń niepieniężnych, na przykład 

zapewnienie posiłku. Na świadczenia pieniężne wydatkowano ogółem sześćset dziewięćdziesiąt 

tysięcy dwieście czterdzieści siedem złotych, w tym na zasiłki stałe dla czterdziestu siedmiu osób 

dwieście dziewięćdziesiąt trzy tysiące, dla stu dziewiętnastu osób na zasiłki okresowe trzysta 

czterdzieści osiem tysięcy, i na zasiłki celowe dla stu dziesięciu osób prawie czterdzieści siedem, 

prawie czterdzieści osiem tysięcy. W dwutysięcznym dwudziestym roku w ramach świadczeń 

niepieniężnych Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, w porozumieniu z dyrektorami placówek 

oświatowych działających na terenie gminy, realizował gminny program osłonowy w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”. Programem objętych było trzysta czterdzieści jeden 

osób, wydatkując na ten cel sto pięćdziesiąt jeden tysięcy dziewięćset sześćdziesiąt dwa złotych, 

w tym sto dwadzieścia jeden tysięcy stanowiła dotacja z budżetu państwa. I tutaj GOPS w 

ubiegłym roku poza prowadzeniem spraw z zakresu pomocy społecznej realizował również 

zadania wynikające między innymi z ustawy o świadczeniach rodzinnych, z ustawy o pomocy 

państwa w wychowaniu dzieci, na podstawie których wypłacano 500+, z rozporządzenia Rady 

Ministrów w sprawie szczegółowych warunków realizacji rządowego programu „Dobry Start”, na 

podstawie którego wypłacano 300+, z ustawy o dodatkach mieszkaniowych, na podstawie których 

wypłacane były dodatki mieszkaniowe i energetyczne, no i z ustawy o pomocy uprawnionym do 

alimentów, na podstawie której wypłacane są świadczenia Funduszu Alimentacyjnego oraz 

ustawy o ustaleniu i wypłaceniu zasiłku dla opiekuna. W raporcie przedstawione zostały 

szczegółowe dane dotyczące świadczeń udzielonych w dwutysięcznym dwudziestym roku w 

związku z realizacją zadań wynikających z cytowanych tu aktów prawnych. Gmina w miarę 

potrzeb oraz możliwości finansowych tworzy i rozwija system opieki nad dzieckiem, między innymi 

poprzez zapewnienie rodzinie przeżywającej trudności wsparcie asystenta rodziny – jest taka 

funkcja. W dwutysięcznym dwudziestym roku wsparciem tym asystenta objętych było siedem 

rodzin, dwudziestu dwoje dzieci. Dopełnieniem „Gminnego programu wspierania rodziny” są 

działania podejmowane w ramach „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii”. W ubiegłym roku z powodu pandemii niemożliwe 

było zrealizowanie wszystkich działań przewidzianych w programie, a tym samym w 
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dwutysięcznym dwudziestym roku wydatkowano zaledwie pięćdziesiąt dziewięć procent środków 

przewidzianych na ten cel. Niewykorzystane środki zwiększa budżet programu, przechodzą na 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok. Również środki przeznaczone w ubiegłorocznym budżecie 

na realizację zadań w ramach programu współpracy gminy Gródek z organizacjami 

pozarządowymi nie zostały wykorzystane w całości z powodu pandemii. Szczegółowe dane na ten 

temat zostały przedstawione w raporcie, podobnie jak informacje o sposobie wykonania 

siedemdziesięciu dziewięciu uchwał podjętych przez Radę Gminy w tym okresie. I tutaj jeszcze 

kilka zdań na temat realizacji programów. Integralną część, tak jak powiedziałem, tego raportu, 

jest realizacja programów, między innymi program rozwoju gminy Gródek na lata dwa tysiące 

piętnaście – dwadzieścia. Informacja przedstawiała działania podjęte i efekty w ramach realizacji 

celów strategicznych i w ramach realizacji celu wzrostu atrakcyjności gospodarczej gminy. Tutaj 

zrealizowano sporo zadań związanych z poprawą jakości komunikacyjnych, niestety nie 

wszystkie. Takim przykładowym zadaniem może tu być właśnie przebudowa drogi gminnej w 

Bobrownikach i drogi powiatowej Bobrowniki Urzędna. Na podkreślenie zasługuje fakt, że gmina 

partycypowała pięćdziesiąt procent właśnie w kosztach realizacji wszystkich inwestycji drogowych 

prowadzonych przez powiat. Taka zasada jest, tak jak Państwu wiadomo, że we wszystkich 

inwestycjach powiatowych i przedsięwzięciach, a także w ramach procedowania dokumentacji, 

partycypujemy w kosztach pięćdziesiąt procent. 

[01:15:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Nie udało się zrealizować, tak jak często 

wspominamy, między innymi tutaj drogi powiatowej w Słuczance, ale jest na dobrej drodze ta 

droga, dlatego że tam artykuł siedemdziesiąt trzy, no, przedłuża tą formułę możliwości, chodzi o 

prawo własności, formułę możliwości wykonania dokumentacji, natomiast, no, i wiem, że tam 

został trochę ten pęd, jak to się mówi, ta droga może nie skrócona, bo nie da się skrócić 

czynności, tylko chodzi o to, że nadano też tej sprawie ten biegł płynny. Zrealizowano też zadania 

związane z ochroną środowiska, między innymi tutaj wykonano kanalizację sanitarną w 

miejscowości Zarzeczany, Waliły-Stacja, przebudowano, rozbudowano stację uzdatniania wody. 

Również w tym przypadku ograniczone możliwości finansowe uniemożliwiły zrealizowanie 

wszystkich przedsięwzięć, bowiem warunkiem pozyskiwania środków zewnętrznych, tak jak 

powiedziałem, jest zapewnienie wkładu własnego. Pomimo aplikowania o środki nie udało się to, 

co dzisiaj było wspominane, rozbudowa i przebudowa budynku Urzędu Gminy Gródek. I tutaj 

znowu, no jest problem, bo jak to się mówi, budynek ten jest degradowany z punktu widzenia i 

wyglądu i w ogóle struktury już tam tych betonów, tego wszystkiego, tak że tutaj musimy dalej 

szukać rozwiązań, moim zdaniem, żeby cokolwiek zrobić, żeby to utrzymać w stanie 

umożliwiającym funkcjonowanie pracowników, ale przede wszystkim, jeżeli chodzi o przyjmowanie 

petentów. Udało nam się… albo nie udało się zrealizować takich dwóch zadań związanych z 

ochroną dziedzictwa kulturowego do tej pory, to co powiedziałem, związanych z ochroną 

kompleksowego zagospodarowania Góry Zamkowej oraz przebudowy ulicy Błotnej, ale też można 

powiedzieć, że się udało, bo ulica Błotna już jest, jak to się mówi, w zasięgu rozpatrzenia, 

wybrania oferty niedługo. A jeżeli chodzi o Górę Zamkową, to jest dobra perspektywa na to, że 
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jednak też na bazie środków zewnętrznych zrealizować to przedsięwzięcie. W dwutysięcznym 

dwudziestym pierwszym roku dzięki pozyskaniu dofinansowania na przebudowę ulicy Błotnej 

właśnie planujemy rozpocząć te przedsięwzięcia, o czym była mowa. Jeżeli chodzi o Górę 

Zamkową, to być może coś tam się uda rozpocząć, ale raczej tak też trzeba traktować, że to 

będzie, żeby się nie śpieszyć. Bo o co chodzi? W tej chwili jest tka sytuacja, że nie ma 

wykonawców i ci wykonawcy, którzy tam gdzieś na siłę coś tam próbujemy, jak to się mówi, 

znaleźć, którzy się zgłoszą, to znowu dają taką stawkę nie do przyjęcia, tak, i teraz musimy 

wybierać. A ponadto, tak jak wiemy, kto się buduje albo kto niedawno się budował, to wie, że ceny 

materiałów tak rosną, że tutaj nie można oponować. Jeżeli kosztorys był robiony trzy miesiące 

temu, to kosztorys robiony dzisiaj już ma swoją różnicę. Taka jest i opinia i taki prawdopodobnie 

stan faktyczny. Poprawa jakości usług społecznych i kulturalnych, tutaj rewitalizacja, integracja 

społeczna, to tak jak wiemy, przeprowadzaliśmy remonty w Wiejki, Bielewicze, Nowosiółki, Załuki, 

Podozierany. Nie otrzymaliśmy środków na budowę pełnowymiarowej hali sportowej, 

pozyskaliśmy natomiast, tak jak przed chwilą powiedziałem, środki na przeprowadzenie remontu 

sali gimnastycznej. No też, jak już przeprowadzimy tą salę, to ta sala będzie całkiem inaczej, pod 

każdym względem, jeżeli chodzi o podłogę, jeżeli chodzi o sufit, ściany, i tak dalej i tak dalej. Tak 

że to będzie sala wyglądała, bo ta sala, no niby nie jest może pełnowymiarowa dla celu na 

przykład rozgrywania unihokeja, ale jeżeli chodzi o rozmiary, w myśl definicji „sala gimnastyczna 

pełnowymiarowa”, to spełnia wymogi, tak, mieści się w tym. Tylko, że tak dobrze by było, żeby też 

były te tak zwane trybunki i tak dalej i tak dalej. Słucham? O monografii trzeba powiedzieć 

jeszcze? Poprawa promocji i współpracy – międzyinnymi w bieżącym roku ukaże się monografia 

gminy Gródek. W tej chwili już są podpisane umowy, trwa któreś tam powiedzmy czytanie tej 

monografii. Z jednej strony, no, powinno to być zgodnie z tym, że i przez recenzentów, ale my też 

tutaj staramy się zapoznawać swój wzrok i czytać, żeby po prostu, no, tak dopracować pewne 

dane, żeby nie było, żeby można było wreszcie dać do druku, tak? Bo w sumie opracowuje 

monografię osoba, które we współpracy z gminą na podstawie umów, ale wydawcą monografii 

jest gmina Gródek. Będzie gmina Gródek, tak? 

[0:20:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dwutysięcznym dwudziestym roku zakończona 

została realizacja pewnych działań zawartych w planie gospodarki niskoemisyjnej dla gminy 

Gródek. W opracowanym przez gminę planie określona została wizja jej rozwoju pod względem 

ochrony klimatu, poprawy jakości powietrza. Założono to, że zmniejszenie emisji, powinno 

nastąpić w wyniku wdrożenia innowacyjnych i nowoczesnych rozwiązań technologicznych, 

opartych na zasadzie zrównoważonego rozwoju, niosących ze sobą szereg korzyści o charakterze 

gospodarczo-ekonomicznym. Podstawowym problemem w gminie jest niska emisja, głównie 

pyłów zawieszonych, wynikająca ze spalania paliw stałych, w tym drewna, emisja związana z 

użyciem energii elektrycznej oraz wynikająca z wykorzystania środków transportu. W celu 

ograniczenia emisji zrealizowane zostały między innymi zadania „Budowa instalacji kolektorów 

słonecznych i fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych na przełomie dwutysięcznego 

osiemnastego i dziewiętnastego roku”. W ramach projektu „Energia odnawialna – kolektory 
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słoneczne i instalacje fotowoltaiczne”, zrealizowano zadanie polegające na budowie systemów 

solarnych, siedemdziesiąt cztery sztuk, kolektorów słonecznych, oraz czterdzieści sztuk paneli 

fotowoltaicznych, w tym szesnaście systemów hybrydowych w gospodarstwach domowych. I kto 

był wczoraj na… nie, przedwczoraj, tak, było spotkanie z udziałem tam między innymi dyrektorów 

z Urzędu Marszałkowskiego, to to co wcześniej też mówiłem sygnalitycznie, pani dyrektor tak 

jakby potwierdziła, że jest ogromna szansa, że ten wniosek tam, bo tak jak wiemy, sto ileś tam 

gmin składało wnioski, czterdzieści otrzymało pozytywnie, sześćdziesiąt parę rozpatrzonych jest 

pozytywnie, ale środków nie wystarczyło, tak? A więc pan Marszałek, tak jak wczoraj pani dyrektor 

poinformowała, robi wszystko, żeby przesunąć  środki z innych źródeł na cel możliwości 

zrealizowania tego przedsięwzięcia. Jak się przesunie, to tu również przesunie się termin realizacji 

tego przedsięwzięcia, więc tutaj, no wiadomo, że nie zawsze zimą jest możliwość to zrobić, tak że 

tutaj  w tym przypadku trzeba liczyć na to, że stanie się to faktem. Modernizacja systemów 

ogrzewczych w budynkach publicznych – i tutaj też, tak jak Państwu mówiłem już i dzisiaj, 

powstały kotłownie, zamiast tej kotłowni, która była bardzo nieenergooszczędna, zastąpiono 

kotłami nowoczesnymi, bardzo oszczędnymi kotłami energii cieplnej w szkole podstawowej i w 

przedszkolu, a także ośrodku zdrowia i  KZB. I tutaj są podane wskaźniki, jaka to jest poprawa 

jakości zastosowania tych, ograniczenia emisji gazów, a także zwiększenia udziału energii 

odnawialnej w bilansie energetycznym. No tak że takie, Szanowni Państwo, no wszystko jest 

zawarte w tym raporcie o stanie gminy, proponuję, żeby może przejdźmy do tego punktu na 

temat, tak jak pan Przewodniczący określił, debaty na podstawie tutaj osób, czy rozmowy na 

podstawie osób obecnych. Natomiast moim zdaniem najważniejszym jest to, żebyśmy doszli do 

wniosków, Szanowni Państwo, w jakim kierunku powinniśmy iść, żeby w dalszym ciągu z jednej 

strony prowadzić ten prorozwojowy kierunek działania rozwoju naszej gminy i jakie kroki być może 

należałoby popełnić, żeby to jeszcze, jak to się mówi, było z takim nazwijmy to większym 

rozmachem. Bo to, co powiedziałem, dokumentacja to podstawa, dobra analiza planowanych 

programów to też tak staramy się analizować, ale niektóre programy pojawiają się nagle, a więc 

tutaj musimy być przygotowani. Przygotować się znowu nagle to trzeba znowu brać pod uwagę to, 

że też nie możemy natworzyć tych projektów nie wiadomo ile, zamrozić konkretne środki i żeby 

móc później być taką, no, martwą sytuacją, że będę leżały, a nie ma środków, a własnych, tak jak 

powiedziałem, nie wystarczy, żeby to zrealizować. Tak że bardzo dziękuję  za wysłuchanie. 

Przepraszam, chciałem jak najszybciej, tak może niektóre rzeczy były niezrozumiałe, ale myślę, 

że Państwo się zapoznali z tym, macie możliwość. Bardzo proszę o pytania, jeżeli są. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie raportu o 

stanie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym roku oraz omówienie inwestycji, zadań, 

przedsięwzięć wykonanych w dwa tysiące dwudziestym roku. Otwieram debatę. Kto z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, pani Radna Popławska Małgorzata. 

[01:25:30] 

- Radna Małgorzata Popławska: Dziękuję. No ja przede wszystkim chciałam podziękować, że 

ruszają tematy z ulicą Błotną, z mostem, a także z Górą Zamkową. Fajnie, że gdzieś tam dążymy, 

żeby naprawić rondo. Także no… życzę dalej fajnych inwestycji. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję.  

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Odniosę się tylko do ronda króciutko. Jeżeli chodzi o rondo, to 

Szanowni Państwo, tutaj starałem się wyjaśnić sprawę dlaczego trwa w dalszym ciągu taki no… 

co prawda to jest inwestycja z dwutysięcznego pierwszego roku, ale nam zależy na tym, żeby 

wjazd do Gródka, jak to się mówi, z dwóch stron był skończony, dlatego też starałem się dążyć do 

tego, żeby jak najszybciej wykonać te pozostałe wszystkie czynności, które dałyby ten wyraz, 

obraz tej inwestycji, już tak, jak powinno wyglądać. No i wynika z tego, że powstała taka kolejka, 

tak jak to się mówi, dostęp do masy bitumicznej, i na początku lipca, gdzieś tak od czwartego, od 

piątego, już powinno to ruszyć. Zakłada się, że to jest tak trzy, cztery dni, i powinno być 

zakończone. Taką  mam informację, dlatego przekazuję. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos jeszcze, zabrać głos w debacie? Nie widzę. Zamykam debatę. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania nad udzieleniem 

Wójtowi wotum zaufania. Przypominam, że zgodnie z artykułem dwadzieścia osiem AA, ustęp 

dziewiąty ustawy o samorządzie gminnym, uchwałę o udzielenie Wójtowi wotum zaufania Rada 

Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów podstawowego składu Rady Gminy, to 

znaczy, że za udzieleniem wotum zaufania musi się opowiedzieć co najmniej ośmiu Radnych. 

Niepodjęcie uchwały wotum zaufania Wójtowi jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 

nieudzielenie wotum zaufania Wójtowi. Odczytam teraz projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi gminy Gródek wotum zaufania. „Uchwała numer 27/21 Rady Gminy Gródek z dnia 

dwudziestego piątego czerwca dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku w sprawie udzielenia 

Wójtowi gminy Gródek wotum zaufania. Na podstawie artykułu dwadzieścia osiem AA, ustęp 

dziewiąty ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o 

samorządzie gminnym, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja siedemset 

trzynaści i tysiąc trzysta siedemdziesiąt osiem, oraz z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, 

pozycja tysiąc trzydzieści osiem, uchwala się co następuje. Paragraf pierwszy: Rada Gminy 

Gródek po zapoznaniu się z raportem o stanie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym roku, 

udziela Wójtowi gminy Gródek wotum zaufania. Paragraf drugi: Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia”. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, trzech Radnych 

wstrzymało się od głosowania. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak na razie króciutko, bardzo, bardzo dziękuję, cieszę się bardzo 

niezmiernie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Jeszcze sekundeczkę. 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Przepraszam. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi 

gminy Gródek wotum zaufania została podjęta. Przystępujemy do rozpatrzenia szóstego punktu 

porządku obrad, to jest „Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok i informacją o stanie mienia 

gminy Gródek oraz przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o 

przedłożonym przez Wójta gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa 

tysiące dwudziesty rok”. Jednocześnie informuję, że sprawozdania te zostały przekazane w 

ustawowym terminie, zarówno Radnym jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

Proszę Martę Popławską, Skarbnika gminy, o omówienie przedłożonych sprawozdań. 

[01:30:30] 

[01:30:50] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Szanowna Rado. Na podstawie artykułu dwieście 

siedemdziesiąt, ustęp cztery ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące 

dziewiątego roku o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze 

sprawozdaniem ze wykonania budżetu, w terminie do trzydziestego czerwca roku następującego 

po roku budżetowym. Sprawozdanie zarówno finansowe jak i sprawozdanie z wykonania budżetu, 

tak jak już pan Przewodniczący tutaj powiedział, otrzymaliście poprzez zarządzenie Wójta gminy 

numer 187/21 z dnia dwudziestego szóstego marca, to jest sprawozdanie roczne z wykonania 

budżetu gminy Gródek oraz zarządzenie numer sto dziewięćdziesiąt pięć przez dwadzieścia jeden 

z dnia szóstego maja w sprawie przekazania sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty rok. Powiem, że sprawozdanie finansowe obejmuje bilans wykonania budżetu 

gminy Gródek sporządzone na dzień trzydziestego pierwszego grudnia dwa tysiące dwudziestego 

roku. Łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek 

budżetowych oraz samorządowego zakładu budżetowego, i analogicznie również łączny rachunek 

zysków i strat oraz łączne zestawienie zmian funduszu, oraz informację dodatkową, robi się 

poprzez połączenie wszystkich sprawozdań złożonych przez Urząd Gminy Gródek, Komunalny 

Zakład Budżetowy w Gródku, szkołę podstawową  w Gródku, Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej oraz przedszkole samorządowe w Gródku. Sprawozdanie finansowe oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu było szczegółowo omawiane podczas posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w dniu dwudziestego piątego maja. Komisja Rewizyjna rozpatrzyła to sprawozdanie 

finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu, oraz zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tym sprawozdaniu i na tej podstawie wystosowała wniosek do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o pozytywne zaopiniowanie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy Gródek 

absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu, 

to ja może tutaj postaram się parę rzeczy przytoczyć, takich dla przypomnienia, że budżet gminy 

na dwa tysiące dwudziesty rok został uchwalony uchwałą Rady Gminy numer 13/119/19 w dniu 

trzydziestego grudnia dwa tysiące dziewiętnastego roku. Pierwotny budżet zaplanowany był w 
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kwotach: dochody budżetowe – dwadzieścia siedem milionów czterysta siedemdziesiąt dwa 

tysiące osiemset czterdzieści jeden złotych, wydatki budżetowe – dwadzieścia  osiem milionów 

dziewięćdziesiąt trzy tysiące osiemset sześć złotych. Zaplanowano sfinansowanie rozchodów 

budżetu, czyli spłatę kredytów w kwocie dwa miliony trzysta dwadzieścia dwa tysiące trzysta 

sześćdziesiąt dwa złote, oraz zaplanowano kredyt w wysokości milion pięćset dziewięćdziesiąt 

dwa tysiące sto trzydzieści osiem złotych. Budżet gminy w dwutysięcznym dwudziestym roku był 

zmieniany poprzez dziewięć uchwał oraz piętnaście zarządzeń. W wyniku tych zmian budżet już 

nam troszkę się inaczej kształtował i na koniec roku dochody zaplanowane wyniosły dwadzieścia 

dziewięć milionów osiemset czterdzieści osiem tysięcy pięćdziesiąt trzy złote sześćdziesiąt dwa 

grosze, a wydatki trzydzieści milionów czterysta siedemdziesiąt cztery tysiące siedemset 

siedemdziesiąt osiem złotych sześćdziesiąt dwa grosze, przychody oraz rozchody nie uległy 

zmianie. W efekcie realizacji budżetu dochody zostały zrealizowane w kwocie dwadzieścia 

dziewięć  milionów osiemset dwadzieścia siedem tysięcy czterysta osiemdziesiąt dwa złote 

pięćdziesiąt jeden groszy, co stanowiło dziewięćdziesiąt dziewięć przecinek dziewięćdziesiąt trzy 

procent planu. Dochody bieżące zaplanowano w kwocie dwadzieścia siedem milionów siedemset 

trzydzieści cztery tysiące trzysta trzydzieści sześć złotych trzydzieści osiem groszy, co stanowiło 

sto przecinek czterdzieści procent zaplanowanej kwoty, a dochody majątkowe dwa miliony 

dziewięćdziesiąt trzy tysiące sto czterdzieści sześć złotych trzynaście groszy, co stanowiło 

dziewięćdziesiąt cztery przecinek dwanaście procent zaplanowanej kwoty. 

[01:35:20] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: (kontynuując) Natomiast wydatki zrealizowane zostały w 

kwocie dwadzieścia osiem milionów osiemset dwadzieścia sześć tysięcy dziewięćset jeden 

złotych jeden grosz, co stanowiło dziewięćdziesiąt cztery przecinek pięćdziesiąt dziewięć procent 

planu. Wydatki bieżące stanowiły dziewięćdziesiąt cztery przecinek trzydzieści osiem 

zaplanowanej kwoty, a majątkowe dziewięćdziesiąt pięć przecinek sześćdziesiąt dziewięć. Na 

dzień trzydziesty pierwszy grudnia wykonanie budżetu gminy zamknęło się nadwyżką, o której już 

wcześniej pan Wójt wspominał, w wysokości miliona pięćset osiemdziesiąt jeden złotych 

pięćdziesiąt groszy, przy pierwotnie zaplanowanym deficycie. Może już tutaj, żeby… no Państwo 

zapoznali się już z tym sprawozdaniem i szczegółowo tutaj z tymi wydatkami, o wydatkach 

inwestycyjnych wcześniej wspominał pan Wójt, ja może postaram się tylko przeczytać takie 

uzupełnienie, podsumowanie rodem z tego zarządzenia. „Kiedy czwartego marca dwa tysiące 

dwudziestego roku odnotowano w Polsce pierwszy przypadek zakażenia Covid-19, nikt chyba nie  

miał wątpliwości, że stoimy w obliczu kryzysu. Zamknięte galerie handlowe, restauracje, punkty 

usługowe i hotele, opustoszałe ulice i miejscowości turystyczne, a przed sklepami kolejki ludzi w 

maseczkach zachowujących bezpieczny dystans – te obrazy pozostaną z nami na długo. Dziś, po 

roku pandemii, wiemy już, że znajdujemy się w momencie bezprecedensowym. Niektórzy 

specjaliści porównują ten kryzys do tego z czasów drugiej wojny światowej. Do tej pory 

przedstawiono już co najmniej kilka scenariuszy rozwoju kryzysu Covid-19 i ich wpływu na finanse 

samorządowe. Kiedy kolejne samorządy analizowały swoje wpływy z dochodów z PIT i CIT, i 

porównywały je do analogicznych okresów lat poprzednich, wnioski były pesymistyczne. W gminie 
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Gródek był to spadek o około trzydziestu trzech procent. Tu jednak pojawiły się rozwiązania 

systemowe w postaci szeregu ustaw, które miały równoważyć trudności wywołane kryzysem i 

stymulować hamującą gospodarkę. Tarcze antykryzysowe dały możliwość otrzymania 

dodatkowych środków, czy też skorzystania z szeregu ulg oraz wprowadziły kilka przepisów o 

dużym znaczeniu dla jednostek samorządu terytorialnego. Gmina Gródek również skorzystała z 

proponowanych przez rząd Rzeczpospolitej Polskiej rozwiązań, na przykład poprzez otrzymanie 

środków z rządowego funduszu inwestycji lokalnych, w kwocie sześćset dwadzieścia dwa tysiące 

pięć złotych, czy zwolnienie ze składek ZUS w wysokości pięćdziesięciu procent należności za 

marzec, kwiecień i maj dwa tysiące dwudziestego roku. Tu pan Wójt również wspominał o 

zakupach sprzętu komputerowego z projektów „Zdalna szkoła” i „Zdalna szkoła plus”. 

Wprowadzone rozwiązania pozwoliły chociaż w niewielkim stopniu poczuć bezpieczeństwo 

finansowe jednostki i dokończyć zaplanowane inwestycje. Rok dwa tysiące dwudziesty różnił się 

jak zwykle od wykonania budżetów lat ubiegłych. Planowany pierwotnie deficyt w kwocie dwa 

miliony dwieście szesnaście tysięcy dziewięćset dwadzieścia siedem złotych, w efekcie 

wprowadzonych w trakcie roku budżetowego zmian i podejmowanych decyzji, ostatecznie nie 

został zrealizowany, gdyż wykonanie budżetu zamknęło się nadwyżką”. Tutaj też, tak jak 

wspominałam, dochody i wydatki zostały zrealizowane w poziomie zbliżającym się do sto procent, 

najważniejsze źródła, dochody własne, subwencje, dotacje celowe, oraz płatności w ramach 

budżetu środków europejskich, i dotacje celowe otrzymane na programy finansowane ze źródeł 

zewnętrznych, czyli te środki na projekty. „W ostatnich latach nastąpił znaczny wzrost dochodów 

ogółem wszystkich gmin w Polsce. Dotyczy to także gminy Gródek. Przyczynił się do tego w 

szczególności realizowany od pierwszego kwietnia rządowy program „Rodzina 500+” oraz od lipca 

dwa tysiące osiemnaście program „Dobry Start – 300 złotych wyprawki szkolnej dla każdego 

ucznia”. Należy nadmienić, że środki te są dla budżetu neutralne, gdyż wpływają oraz wypływają 

w postaci pomocy dla rodzin. Zasadniczym źródłem finansowania wydatków gminy stanowiącym 

zabezpieczenie ponoszonych wydatków bieżących i majątkowych oraz określającym możliwości 

inwestycyjne gminy są dochody własne” – czy również poza dotacjami na zadania własne i 

subwencje, bo to wiadomo, również są tak zwane środki znaczone. 

[01:40:00] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: (kontynuując) „W tej grupie zasadniczą rolę odegrał podatek 

od nieruchomości. Wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych w dwudziestym roku 

wynosiły ponad dwa miliony, co stanowiło sto dwa procent planu, wpływy z podatku od 

nieruchomości od osób fizycznych wyniosły milion sześćset osiem tysięcy siedemset jedenaście 

przecinek pięćdziesiąt cztery złote, co stanowiło sto przecinek pięćdziesiąt cztery procent planu. 

Dochody z tytułu udziału w podatku PIT wyniosły trzy miliony siedemset dziewiętnaście tysięcy, 

dwieście dwadzieścia jeden złotych. W ramach wydatków budżetowych gmina co roku stara się 

pozyskać nowe środki na wydatki inwestycyjne. Realizowane projekty inwestycyjne służyć będą 

docelowo zwiększeniu dochodów własnych gminy w latach kolejnych, poprzez poprawę jakości 

warunków życia mieszkańców gminy i poprawę do prowadzenia działalności gospodarczej przez 

naszych mieszkańców. W dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku być może zaobserwujemy 
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przestój w transferze środków z budżetu Unii Europejskiej, z uwagi na nową perspektywę 

finansową dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwadzieścia siedem.” Wiemy do tej pory, że jeszcze 

szczegóły na nowe lata nie są  znane. „W roku dwa tysiące dwudziestym, mimo szeregu 

obiektywnych czynników niezależnych od gminy, problemy z wyłonieniem wykonawców, w 

szczególności inwestycji strukturalnych, czy wysokie ceny, plan wydatków majątkowych został 

wykonany w dziewięćdziesięciu czterech procentach, a nieznaczny odsetek niewykonania jest 

spowodowany opóźnieniem tylko jednej inwestycji”, którą skończyliśmy na początku tego roku, 

czyli oddanie do użytku kotłowni w szkole podstawowej w Gródku. „Strategiczne z punktu 

widzenia rozwoju gminy zadania inwestycyjne zostały ujęte w budżecie na kolejny rok. Spośród 

najważniejszych zamierzeń inwestycyjnych, które rozpoczęto w minionym roku, należy wymienić 

właśnie tutaj zasilenie budynków jednostki samorządu terytorialnego w ciepło pochodzące z OZE, 

czy wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej remontu drogi ulicy Błotnej w Gródku” - jak 

wiemy, być może już lada dzień będziemy ogłaszać przetarg – „wykonanie dokumentacji 

projektowej dotyczącej remontu sali gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku, czy 

wykonanie dokumentacji projektowej na wodociągi i kanalizację na terenie naszej gminy. Jak 

widać, działania podejmowane przez władze gminy w dwa tysiące dwudziestym roku zmierzają, 

podobnie jak w latach poprzednich, do niwelowania luk w rozwoju społeczno-gospodarczym, oraz 

długofalowego wspierania tych procesów. W szczególności skupiamy się na tych inwestycjach, 

które mogą liczyć na dofinansowanie ze środków zewnętrznych. Wśród głównych wyzwań, z 

którymi przyszło nam się mierzyć w dwudziestym roku i które również będą przed nami 

wyzwaniem na kolejne lata, są wzrost kosztów systemu gospodarowania odpadami, zwrot 

wydatków bieżących ponoszonych na oświatę, czy wzrost kosztów funkcjonowania transportu 

publicznego. Natomiast rosnące koszty, potęgowane dużą ilością zadań inwestycyjnych, niosą ze 

sobą zagrożenie w postaci deficytu i zadłużenia gminy. Na koniec roku dwa tysiące dwudziestego, 

jak Państwo wiecie, zadłużenie to wyniosło dziesięć milionów czterysta osiemdziesiąt jeden 

tysięcy sześćset czterdzieści dwa złote i jest przewidywane do całkowitej spłaty do dwa tysiące 

trzydziestego siódmego roku. Podsumowując, realizacja budżetu zarówno dochodów jak i 

wydatków w dwudziestym roku przebiegała prawidłowo, o czym świadczą wypracowane składniki 

wykonania budżetu. Pozwoliło to na płynne i terminowe wywiązywanie się z zobowiązań  i 

realizowane nałożonych na gminę zadań, przede wszystkim dalszą poprawę infrastruktury w 

gminie. Jednakże z perspektywy dnia dzisiejszego, w obliczu niegasnącej pandemii koronawirusa, 

każdy samorząd część planów będzie musiał dogłębnie zweryfikować. Obecnie musimy się skupić 

na ograniczeniu zagrożenia Covid i kosztach, których nie jesteśmy w stanie oszacować. Wiele 

samorządów będzie w najbliższych latach borykać się z problemami finansowymi. Spadające 

wpływy i niezmienione bądź nawet rosnące wydatki bieżące będą bolączką wielu gmin. Jak 

szacują eksperci, co najmniej w dwóch kolejnych latach. Niezbędne będą ponowne cięcia w 

inwestycjach. Samorządy będą zmuszone wybierać tylko te kluczowe i priorytetowe zadania. 

Gminy muszą nauczyć się stawiać na inwestycje prorozwojowe, rezygnując z inwestycji-

pomników, które nie przynoszą zysków. Te wszystkie zadania będą również stawiane przed naszą 

gminą. Przed nami więc wiele trudnych i bardzo ważnych decyzji. Najważniejszą z nich będzie 
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przyjęcie strategii, która pozwoli na zrównoważenie dbałości o jakość życia i komfort mieszkańców 

ze staraniami o zachowanie płynności bieżącej jednostki, co wiąże się z koniecznością cięć i 

oszczędności. Wybór najwłaściwszych rozwiązań będzie tym trudniejszy, że niezbędne cięcia 

zawsze spotykają się z krytyką mieszkańców, jednak bez wyboru priorytetów nie uda się 

przeprowadzić również i naszej gminy przez najbliższe, no niestety kryzysowe lata”. Dziękuję 

Państwu bardzo. 

[01:45:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik za tak obszerne i rzetelne takie 

omówienie sprawozdania. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, pan 

Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję. Panie Przewodniczący, z wnioskiem formalnym, proszę o przerwę 

dziesięciominutową.  

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Musimy podjąć uchwałę. A skąd taki wniosek? Ja nie 

wiem czy… O przerwie ja myślę cały czas, ale… Wysoka Rado, odczytam teraz uchwałę składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa 

tysiące dwudziesty rok. „Uchwała numer 2-00321-87/2021 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia czternastego kwietnia dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego roku, w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta gminy Gródek 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty rok. Na podstawie artykułu 

trzynaście, punkt piąty, oraz artykułu dziewiętnaście, ustęp drugi ustawy z dnia siódmego 

października tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych, tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dziewiętnastego roku, pozycja dwa 

tysiące sto trzydzieści siedem, oraz zarządzenia numer 1/14 z dnia pierwszego kwietnia dwa 

tysiące czternastego roku prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białystoku w sprawie 

wyznaczenia składów orzekających i ich przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku i zespołów zamiejscowych w Łomży i Suwałkach, skład 

orzekający w osobach: przewodnicząca Katarzyna Gawrońska, członek Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku, członkowie Paweł Gałko, członek Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku, Agnieszka Gerasimiuk, członek Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku, uchwala co następuje: opiniuje pozytywnie przedłożone przez 

Wójta gminy Gródek sprawozdanie z wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty rok. 

Uzasadnienie: Opinia powyższa została wydana na podstawie przeprowadzonej analizy 

sprawozdań  z wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty rok: sprawozdanie RB27S z 

wykonania planu dochodów budżetowych, sprawozdanie RB27S w wykonania planu wydatków 

budżetowych, sprawozdanie RBNDS o nadwyżce/deficycie, sprawozdanie RBST o stanie środków 

na rachunkach bankowych, sprawozdanie RBN o stanie należności oraz wybranych aktywów 

finansowych, sprawozdanie RBZ o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz poręczeń i 

gwarancji, sprawozdanie RBUZ uzupełniającego o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych, 
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sprawozdanie RBPDP z wykonania dochodów podatkowych, sprawozdania RB30S z wykonania 

planów finansowych Samorządowych Zakładów Budżetowych, oraz opisowego sprawozdania z 

wykonania budżetu sporządzonego przez Wójta, a także informacji o stanie mienia gminy za rok 

dwa tysiące dwudziesty. Od niniejszej uchwały służy prawo wniesienia odwołania do kolegium w 

regionalnej izbie obrachunkowej w Białymstoku, ulica Branickiego 13, w terminie czternastu dni od 

dnia doręczenia niniejszej uchwały. Podpisała przewodnicząca składu orzekającego, Katarzyna 

Gawrońska”. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok. 

[00:50:20] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Odczytam projekt uchwały. „Uchwała 

numer 27/21 Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego piątego czerwca dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok. Na podstawie artykułu osiemnastego, ustęp drugi, punkt 

cztery i piętnaście ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o 

samorządzie gminnym, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja siedemset 

trzynaście i tysiąc trzysta siedemdziesiąt osiem, oraz artykułu dwieście siedemdziesiąt, ustęp 

czwarty ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego o finansach 

publicznych, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja trzysta pięć, 

uchwala się co następuje: Paragraf pierwszy: zatwierdza się po rozpatrzeniu sprawozdanie 

finansowe gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, wraz ze sprawozdaniem rocznym z 

wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok. Paragraf drugi: uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia”. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

trzech Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok została 

podjęta. Zgadza się. Przystępujemy do rozpatrzenia siódmego punktu dzisiejszych obrad, w 

sprawie udzielenia Wójtowi gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. Zgodnie z 

artykułem dwieście siedemdziesiąt jeden, ustęp pierwszy ustawy o finansach publicznych Rada 

Gminy Gródek podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, sprawozdaniem finansowym, informacją 

o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonaniu budżetu gminy, stanowiskiem Komisji 

Rewizyjnej. Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok i informacja o stanie mienia gminy Gródek, oraz opinię 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Wójta gminy Gródek 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty rok zostały przedstawione 

Wysokiej Radzie w czasie rozpatrywania punktu szóstego dzisiejszego porządku obrad. W 

związku z tym w tej chwili proszę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek, 

pana Janusza Cimochowicza, o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 

gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok. Proszę bardzo, panie 

przewodniczący. 

[01:54:20] 

- Radny Janusz Michał Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Opinia Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gródek o wykonaniu budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwadzieścia. 

„Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek w pełnym składzie na posiedzeniu w dniu dwudziestego 

piątego maja dwa tysiące dwadzieścia jeden zapoznała się i rozpatrzyła sprawozdanie roczne 

Wójta gminy z wykonania budżetu za dwa tysiące dwudziesty rok, wraz z uchwałą Regionalnej 

Izby Rozrachunkowej Białymstoku w sprawie wyrażeni opinii o przedłożonym przez Wójta gminy 

sprawozdaniu wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwadzieścia, sprawozdanie finansowe za 

dwa tysiące dwadzieścia, informację o stanie mienia komunalnego gminy Gródek. Komisja 

dokonała analizy powyższych dokumentów, porównała z wynikami kontroli budżetu, jakich 

dokonała w ciągu roku oraz innymi sprawozdaniami i uwagami innych komisji, oraz wysłuchała 

ustnych wyjaśnień pana Wójta Wiesława Kuleszy i pani Marty Popławskiej, Skarbnika gminy 

Gródek, a następnie stwierdziła, co następuje. Przedłożone przez Wójta gminy sprawozdania 

zawierają dane wynikające z ksiąg rachunkowych. sprawozdaniu opisowym zamieszczono 

wyjaśnienia dotyczące realizacji zaplanowanych zadań inwestycyjnych, dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów. Informacja o stanie mienia komunalnego jest zgodna ze stanem 

faktycznym. Uchwalony przez Radę Gminy Gródek budżet po uwzględnieniu zmian w ciągu roku 

przewidywał realizację dochodów w kwocie dwudziestu dziewięciu milionów ośmiuset czterdziestu 

ośmiu pięćdziesiąt trzech złotych. Dochody wykonano w kwocie dwadzieścia dziewięć miliony 

osiemset dwadzieścia siedem tysięcy czterysta osiemdziesiąt dwa złote, co stanowiło 

dziewięćdziesiąt dziewięć przecinek dziewięćdziesiąt trzy setne procent planu, w tym planowane 

dochody własne na kwotę  dwudziestu dwóch milionów pięćset jedenastu tysięcy dziewięciuset 

trzydziestu złotych wykonano w kwocie dwudziestu dwóch milionów sześćset czterdzieści jeden 

tysięcy czterysta trzydzieści osiem złotych, co stanowiło sto procent przecinek pięćdziesiąt osiem 

setne planu. Uchwalony przez Radę Gminy plan wydatków budżetowych po zmianach 

dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę trzydziestu milionów czterystu siedemdziesięciu 

czterech tysięcy siedemset siedemdziesięciu ośmiu złotych. Wydatki zrealizowane zostały w 

kwocie dwudziestu ośmiu milionów ośmiuset dwudziestu sześciu tysięcy dziewięciuset jeden, co 

stanowiło dziewięćdziesiąt cztery przecinek pięćdziesiąt dziewięć procent planu. Na realizację 

zadań majątkowych, w tym inwestycji, zaplanowano w budżecie gminy wydatki w kwocie czterech 

milionów ośmiuset sześćdziesięciu dwóch tysięcy sto jeden złotych, co stanowiło piętnaście 

przecinek dziewięćdziesiąt pięć setne procent planu wydatków ogółem. Wydatkowano kwotę  
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czterech milionów sześćset pięćdziesiąt dwóch tysięcy sześćset pięćdziesiąt siedem złotych, co 

stanowi dziewięćdziesiąt pięć przecinek sześćdziesiąt dziewięć procent planowanych wydatków 

majątkowych i szesnaście przecinek czternaście setnych procent wykonanych wydatków ogółem. 

Nadwyżka operacyjna, czyli różnica pomiędzy wykonanymi dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi, po zrealizowaniu zaplanowanych na dwa tysiące dwadzieścia zadań, wyniosła trzy 

miliony pięćset sześćdziesiąt tysięcy dziewięćdziesiąt trzy złote. Zaplanowany na koniec dwa 

tysiące dwadzieścia deficyt budżetu gminy wynosił sześćset dwadzieścia sześć tysięcy siedemset 

dwadzieścia pięć złotych, jednak w toku realizacji budżetu wykonanie zamknęło się nadwyżką w 

wysokości miliona pięćset osiemdziesiąt jeden tysięcy pięćdziesiąt złotych. Rozchody 

zrealizowane zostały w dwutysięcznym dwudziestym roku w kwocie równej zaplanowanym 

rozchodom budżetu, to jest w wysokości dwóch milionów trzystu dwudziestu dwóch tysięcy trzystu 

sześćdziesięciu dwóch złotych. Na kwotę rozchodów złożyły się zaplanowana spłata przypadająca 

na dwa tysiące dwudziesty rok, w wysokości sześciuset sześćdziesięciu dziewięciu tysięcy 

czterystu złotych na rat kredytu zaciągniętego w dwa tysiące dziesiątym roku w Banku Ochrony 

Środowiska, kredyt został spłacony w całości, spłata w wysokości trzydziestu pięciu tysięcy 

złotych rat kredytów zaciągniętych w dwa tysiące piętnastym roku w PKO Bank Polski SA, spłata 

w wysokości dziesięciu tysięcy złotych raty kredytu zaciągniętego w dwa tysiące dziewiętnastym 

roku w Banku Spółdzielczym Sokółka, spłata kredytu na wyprzedzające finansowanie zaciągnięte 

w dwa tysiące dziewiętnastym roku w kwocie milion pięćset dziewięćdziesiąt pięć tysięcy 

dziewięćset sześćdziesiąt dwa złote w Banku Spółdzielczym w Białymstoku, oddział w Gródku. 

Zadłużenie gminy na koniec dwa tysiące dwudziestego roku z tytułu zaciągniętych kredytów 

długoterminowych, pięć miliony dziewięćset sześćdziesiąt dziewięć tysięcy sześćset czterdzieści 

dwa złote, oraz emisji obligacji, cztery miliony pięćset dwadzieścia dwa tysiące, wyniosło łącznie 

dziesięć milionów czterysta jeden tysięcy, sześćset czterdzieści dwa złote. Gmina na koniec dwa 

tysiące dwudziestego roku nie posiadała zobowiązań wynikających z udzielonych poręczeń i 

gwarancji, ani zobowiązań  wymagalnych. Na podstawie poszczególnych wskaźników stopnia 

realizacji dochodów i wydatków z podziałem na rodzaje zadań, które w odniesieniu do wydatków 

wyniosły dziewięćdziesiąt cztery przecinek pięćdziesiąt dziewięć setne procent, a w przypadku 

dochodów wyniosły dziewięćdziesiąt dziewięć przecinek dziewięćdziesiąt trzy procent dochodów, 

w tym dochodów bieżących sto przecinek czterdzieści setne procent i majątkowych 

dziewięćdziesiąt cztery przecinek dwanaście setnych procent, można stwierdzić, że realizacja 

budżetu zarówno po stronie dochodów jaki wydatków przebiegała bez większych”- 

[02:00:04] 

(brak audio) 

[02:00:06] 

- Radny Janusz Michał Cimochowicz: (kontynuując) „Wypracowany wynik budżetu w dwa tysiące 

dwudziestym roku, to jest nadwyżka w wysokości miliona pięciuset osiemdziesiąt jeden tysięcy 

złotych, wynika z tego, że Wójt gminy realizując zadania ustawowe i wykonując budżet, kierował 

się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami 



XXVII Sesja RG 
www.transkryptor.pl 

33 

publicznymi. Do takiego stanu rzeczy mogła przyczynić się również nowa sytuacja, z jaką 

mieliśmy do czynienia w ubiegłym roku, a mianowicie pandemia Covid-19. Z uwagi na liczne 

ograniczenia i zamknięcia licznych działów gospodarki narodowej nie zostały zorganizowane 

między innymi imprezy kulturalne, co spowodowało zwroty dotacji przez instytucje kultury. Wydatki 

dokonywano w sposób celowy i oszczędny, z zachowaniem zasady uzyskiwania najlepszych 

efektów z danych nakładów w sposób umożliwiający terminową realizację  zadań w wysokości i 

terminach wynikających z wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W wyniku przeprowadzonych 

kontroli stwierdzono zgodność podejmowanych działań z przepisami prawa i uchwałami Rady 

Gminy. Realizowano zadania użyteczności publicznej, służące zaspokajaniu zbiorowych potrzeb 

mieszkańców gminy. Nie przekroczono zakresu upoważnienia określnego w uchwale budżetowej 

do zaciągnięcia zobowiązań. W dwa tysiące dwudziestym roku gmina Gródek nie korzystała z 

kredytu w rachunku bieżącym na pokrycie przejściowego deficytu budżetu. Zaciągnięto kredyt 

długoterminowy w kwocie miliona złotych na dofinansowanie realizacji zadań inwestycyjnych, oraz 

na udzielenie dotacji celowej powiatowi białostockiemu na przebudowę drogi powiatowej 

Bobrowniki-Łużany. Wójt gminy podejmował czynności w celu pozyskiwania dofinansowań ze 

źródeł zewnętrznych w celu realizacji zadań własnych oraz czynił starania, by zminimalizować 

kwoty zaległych należności. Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku wyraziła pozytywną 

opinię o przedłożonym przez Wójta gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu na dwa tysiące 

dwudziesty rok, uchwała z dnia czternastego kwietnia dwa tysiące dwadzieścia jeden w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójt gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

dwa tysiące dwudziesty rok. Komisja Rewizyjna ustaliła, że Wójt gminy realizując zadania 

związane z wykonaniem budżetu kierował się zasadą legalności, gospodarności, rzetelności i 

celowości w gospodarowaniu środkami publicznymi. Stosowano zasadę prawidłowej księgowości i 

nie nastąpiły przekroczenia wydatków budżetowych. Wykorzystywano środki publiczne zgodnie z 

przeznaczeniem. Nie stwierdzono naruszenia dyscypliny finansowej. Zdaniem Komisji Rewizyjnej 

powyższe dane dają podstawę do wyrażenia pozytywnej opinii o realizacji budżetu gminy za dwa 

tysiące dwudziesty rok i wystąpienia do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Wójtowi gminy Gródek”. I tu są podpisy pełnego składu Komisji Rewizyjnej. „Gródek, dnia 

dwudziesty piąty maja dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok”. I jeszcze jeden dokument. „Wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek o udzielenie absolutorium Wójtowi gminy Gródek za dwa 

tysiące dwudziesty rok. Działając na podstawie artykułu osiemnastego ustęp trzeci ustawy z dnia 

ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym i ustawy z 

dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek w pełnym składzie, Janusz Cimochowicz, 

przewodniczący Komisji, Dorota Popławska, członek Komisji, Małgorzata Popławska, członek 

Komisji, Jerzy Gryc, członek Komisji, Grzegorz Borkowski, członek Komisji, pozytywnie opiniuje 

wykonanie budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok oraz wnosi do Rady Gminy 

Gródek o udzielenie panu Wiesławowi Kulesza, Wójtowi gminy, absolutorium za dwa tysiące 

dwudziesty rok. Uzasadnienie: Na posiedzeniu w dniu dwudziestego piątego maja dwa tysiące 

dwadzieścia jeden Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 
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finansowym gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, na które składają się: bilans wykonania 

budżetu gminy sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy grudzień dwa tysiące dwudziesty rok, 

łącznie bilans obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych i 

samorządowego zakładu budżetowego sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa 

tysiące dwudziesty rok, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków 

zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego 

sporządzony na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwudziesty rok, łączne 

zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszach 

samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego sporządzony na 

dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwudziesty rok, oraz informacja dodatkowa do 

sprawozdania finansowego za dwutysięczny dwudziesty rok - powyższe dane w formie 

zarządzenia numer 195/21 Wójta gminy Gródek z dnia szóstego maja dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy rok, w sprawie przekazania sprawozdania finansowego gminy Gródek za dwa tysiące 

dwudziesty rok, Radni otrzymali w dniach od szóstego do siódmego maja dwa tysiące 

dwadzieścia jeden, sprawozdanie roczne z wykonania budżetu w gminie za dwa tysiące 

dwudziesty rok oraz informację o stanie mienia komunalnego gminy, powyższe dane w formie 

zarządzenia numer 187/21 Wójta gminy Gródek z dnia dwudziestego szóstego marca dwa tysiące 

dwadzieścia jeden w sprawie sporządzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy 

na dwa tysiące dwudziesty rok Radni otrzymali w dniach od dwudziestego szóstego do 

trzydziestego marca dwa tysiące dwadzieścia jeden”- 

[02:06:00] 

- Radny Janusz Michał Cimochowicz: (kontynuując) „Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta gminy Gródek sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty rok – powyższy dokument został 

zamieszczony na stronie PIP gminy Gródek, a także po dokonaniu analizy powyższych 

dokumentów oraz wysłuchaniu ustnych wyjaśnień Wójta gminy i Skarbnika gminy, Komisja 

Rewizyjna nie stwierdziła naruszeń dyscypliny finansów publicznych i pozytywnie oceniła 

wykonanie budżetu za dwa tysiące dwudziesty rok. Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu stanowi załącznik do niniejszego wniosku. Wobec powyższego Komisja Rewizyjna 

wnioskuje o udzielenie panu Wiesławowi Kulesza, Wójtowi gminy Gródek, absolutorium za dwa 

tysiące dwudziesty rok. Jednocześnie informuje, iż wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi 

gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym 

stosunkiem głosów: za udzieleniem absolutorium – cztery głosy, przeciwko udzieleniu 

absolutorium – jeden głos, wstrzymujących się – brak. Podpisy członków komisji”. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Wysoka Rado, odczytam obecnie 

uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za dwa 

tysiące dwudziesty rok. „Uchwała numer 2-00-322-70/2021 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia trzydziestego pierwszego maja dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 
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Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. Na 

podstawie artykułu trzynastego, punkt ósmy, i artykułu dziewiętnastego ustawy z dnia siódmego 

października tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych, tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dziewiętnastego roku, pozycja dwa 

tysiące sto trzydzieści siedem, artykuł osiemnaście A ustawy z dnia ósmego marca tysiąc 

dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie gminnym, tekst jednolity, dziennik ustaw z 

dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja siedemset trzynaście ze zmianami, oraz zarządzenie 

numer 1/14 prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia pierwszego kwietnia 

dwa tysiące czternastego roku w sprawie wyznaczenia składów orzekających i ich 

przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku i 

zespołów zamiejscowych w Łomży i Suwałkach, skład orzekający w osobach: przewodnicząca 

Katarzyna Gawrońska, członek Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

członkowie Paweł Gałko, członek Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

Marlena Stachurska-Jańczyło, członek Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

postanawia stwierdzić, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek spełnia wymogi 

określone w ustawie i samorządzie gminnymi i w ustawie o finansach publicznych, a w 

szczególności dotyczy wykonania budżetu, oparty jest na opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu, skład Komisji w świetle oświadczenia Przewodniczącego Rady Gminy jest zgodny z 

wymogami ustawy o samorządzie gminnym. Od niniejszej uchwały służy prawo wniesienia 

odwołania do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, ulica Branickiego 13, w 

terminie czternastu dni od daty jej otrzymania. Podpisała przewodnicząca składu orzekającego, 

Katarzyna Gawrońska”.  

[02:10:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Wysoka Rado, Komisja Rewizyjna 

wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, w 

związku z tym przystępujemy do głosowania nad udzieleniem Wójtowi absolutorium. 

Przypominam, że zgodnie z artykułem dwadzieścia osiem A, ustęp drugi ustawy o samorządzie 

gminnym, uchwałę o udzielenie Wójtowi absolutorium Rada Gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów podstawowego składu Rady Gminy, to znaczy, że w naszym przypadku za 

udzieleniem absolutorium musi się opowiedzieć co najmniej ośmiu Radnych. Odczytam teraz 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Gródek absolutorium. „Uchwała numer 27/21 

Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego piątego czerwca dwa tysiące dwudziestego pierwszego 

roku, w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. 

Na podstawie artykułu osiemnastego, ustęp drugi, punkt czwarty, artykułu dwudziestego ósmego, 

ustęp pierwszy ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o 

samorządzie gminnym, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja siedemset 

trzynaście i tysiąc trzysta siedemdziesiąt osiem, oraz artykułu dwieście siedemdziesiąt jeden, 

ustęp pierwszy ustawy z  dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o 

finansach publicznych, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja 

trzysta pięć, uchwala się, co następuje: Paragraf pierwszy: Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 
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z wykonania budżetu gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, ze sprawozdaniem 

finansowym gminy Gródek za dwa tysiące dwudziesty rok, wnioskiem Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenie Wójtowi gminy Gródek absolutorium wraz z opinią komisji o wykonaniu 

budżetu gminy, informacją o stanie mienia gminy, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku o przedłożonym przez Wójta gminy Gródek sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za dwa tysiące dwudziesty rok, oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, udziela się Wójtowi Gminy Gródek 

absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok. Paragraf drugi: Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia”. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastych Radnych, głos przeciw jeden, dwóch Radnych 

wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi gminy 

Gródek absolutorium za dwa tysiące dwudziesty rok została podjęta. Gratuluję, panie Wójcie, 

życzę dalszej owocnej działalności na rzecz całej gminy i mieszkańców naszej gminy. 

[02:13:52] 

[02:14:48] 

- Wójt gminy Wiesław Kulesza: …słów, a przede wszystkim bardzo, bardzo podziękować za 

uchwalenie, udzielenie absolutorium dla mojej osoby, ale tak jak zawsze podkreślam, to jest 

udzielenie dla nas wszystkich absolutorium i jeszcze raz w imieniu kogo uważam dotyczy, więc 

tych działań podejmowanych na rzecz gminy przez Radnych, przez Wójta, przez pracowników, 

przez kierowników, a więc z osobna chciałby podziękować Radnym dlatego, że, jak to się mówi, te 

decyzje, które podejmowaliście, służyły możliwości rozwoju gminy w ten sposób, w jaki 

prowadziliśmy w dwutysięcznym dwudziestym roku. Brak jakiś takich negatywów w trakcie roku 

dwutysięcznego dwudziestego, negatywnych, odrębnych opinii nie było, a więc cieszę się bardzo, 

że to było tak, jak to się mówi, że to zostało w ten sposób ocenione, bo jak nie raz mówię, taką 

najszczęśliwszą chwilą albo szczęśliwą chwilą dla Wójta jest właśnie ten moment udzielenia, 

gdzie, jak to się mówi, ta radość jest ogromna. Cieszę się bardzo, a tak się składa, że już po raz 

kolejny, a wiec tym bardziej. Może nie to, że się przyzwyczaiłem już do tego, ale za każdym razem 

bardziej to przeżywam. Bardziej to przeżywam może, jak to się mówi, już tak się składa, że po raz 

kolejny muszę zabierać słowa w takim dniu. Tak że dziękuję  Radnym, dziękuję bardzo 

kierownikom jednostek i kierownikom tutaj referatów w Urzędzie Gminy, dla pani Skarbnik, dla 

pani Zastępcy, dla Sekretarza, dla pani Kierownik Referatu Inwestycyjnego, za to, że dzięki 

waszym tutaj działaniom podejmowanym w poszczególnych referatach daliśmy możliwość to 

wszystko zgrać w kierunku płynnej realizacji naszych tutaj zadań i obowiązków. Tak że bardzo 

dziękuję i przekażcie bardzo pracownikom swoim… swoim, co ja gadam, naszym pracownikom 

też przekażcie to, że przekazuję wielkie, wielkie, ogromne podziękowania. Bo tak jak wiemy, 

pandemia niestety dała się odczuć i w Urzędzie, bo ta praca zdalna oznacza, Szanowni Państwo, 

że ta, może nie została zachwiana płynność realizacji zadań, ale to jest troszeczkę inna praca, a 



XXVII Sesja RG 
www.transkryptor.pl 

37 

więc w związku z tym no niestety trzeba było czasami później, jak była możliwość już pracy 

ciągłej, pewne rzeczy nadrabiać. Tak że tutaj dało to możliwość. Ale żeby za dużo nie mówić, 

jeszcze raz, bardzo jestem uradowany, bardzo się cieszę z udzielonego absolutorium, bardzo 

dziękuję, wszystkiego dobrego, zdrowia i zachęcam do dalszej jak najlepszej współpracy, bo 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok ja myślę dla nas nie będzie tym rokiem jeszcze, który 

będzie musiał dać jakąś taką przestrzeń niemożliwości realizacji, nie realizacji przedsięwzięć, bo 

tak jakby wspólnymi siłami zadbaliśmy o to, że już pewne rzeczy mamy, już nam tego nikt nie 

zabierze, a to, co jeszcze uzyskamy, to czas pokaże i dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok ja 

myślę, że będzie też tym, który będzie owocny i na warunki gminy taki radosny i pocieszający dla 

nas wszystkich. Wszystkiego dobrego jeszcze raz. 

[02:18:24] 

[02:18:33] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ogłaszam dziesięciominutową przerwę. 

[02:18:36] 

PRZERWA 

[02:32:21] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę o zajmowanie miejsc. 

[02:32:30] 

[02:34:22] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do realizacji ósmego punktu 

dzisiejszego porządku obrad, to jest do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia płatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję, był on tematem posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego 

trzeciego czerwca. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie odnośnie omawianego projektu 

uchwały? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt tej był omawiany w 

dniu dwudziestego trzeciego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku na 

posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy. Projekt uzyskał pozytywną akceptację 

Radnych. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 
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głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych została podjęta jednogłośnie. 

Przystępujemy do rozpatrzenia dziewiątego punktu dzisiejszych obrad, „Rozpatrzenie, podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Gródek”. Tutaj również projekt uchwały otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 

stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Czy są pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt tej uchwały był 

również omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Gródek w dniu 

dwudziestego trzeciego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku. Wysoka Rada 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Gródek została podjęta jednogłośnie. Dziewiąty punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziesiątego punktu sesji, 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego 

do gminy”. Projekt uchwały wraz z taką mapką i uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję, i jak poprzednie projekty uchwał była ona tematem posiedzenia 

wspólnego komisji stałych Rady w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Czy nasunęły się  może 

jakieś pytania? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt tej uchwały był 

również omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Gródek przedwczoraj, w 

dniu dwudziestego trzeciego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku. Po 

przeanalizowaniu projekt tej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Wysoką Radę. 

Dziękuję. 

[02:39:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 
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i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu 

głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego do gminy została 

podjęta jednogłośnie. Dziesiąty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy 

do realizacji jedenastego punktu sesji, „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność 

gminy Gródek”. I tak jak w poprzednich punktach, projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję, wraz z załącznikami, mapkami i uzasadnieniem, i był on 

omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego 

czerwca. Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Poproszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt tej uchwały też był 

omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Gródek. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie wyrażenia zgodny na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu  na 

nieruchomościach stanowiących własność  gminy Gródek została podjęta jednogłośnie. Jedenasty 

punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dwunastego 

punktu sesji, „Podjęcie uchwały w sprawie zgody na nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony 

części nieruchomości stanowiącej własność gminy Gródek”. Projekt uchwały wraz z mapką i 

uzasadnieniem otrzymaliśmy z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, był on również omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Gródek w dwu dwudziestego trzeciego 

czerwca. Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, tak jak i wcześniejsze projekty 

uchwał  ten projekt uchwały też był rozpatrywany na posiedzeniu wspólny komisji stałych Rady 

Gminy Gródek w dniu dwudziestego trzeciego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego 

roku. Projekt ten również uzyskał pozytywną akceptację, rekomendację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 
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i nacisnąć przycisk. Dziękuję. . Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części 

nieruchomości stanowiącej własność gminy Gródek została podjęta jednogłośnie. Dwunasty punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji trzynastego punktu sesji, 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego”. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, był on tematem posiedzenia wspólnego 

komisji stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Czy są pytania odnośnie 

projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

[02:45:00] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały był 

również omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Gródek. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego została podjęta jednogłośnie. Trzynasty punkt dzisiejszych 

obrad uważam za zrealizowany. Czternasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli dofinansowania zdania inwestycyjnego pod nazwą 

„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej numer 1448B w miejscowości Wiejki, gmina Gródek, 

powiatowi białostockiemu w dwa tysiące dwudziestym drugim roku”. Projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i było on omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. 

Ewentualne pytania? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Szanowni Państwo, krótkie pytanie nasunęło mi się. Jaki rodzaj nawierzchni 

twardej będzie ułożony? 

[02:46:55] 

- kobieta: (głos poza mikrofonem)  Asfalt. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuje uprzejmie.  
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są jeszcze pytania może odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały był 

szczegółowo omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Gródek w dniu 

dwudziestego trzeciego czerwca dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku i projekt uzyskał 

pozytywną rekomendację Wysokiej Rady.  

[01:49:50] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za przedstawienie opinii. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało 

się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia woli dofinansowania zdania 

inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej numer 1448B w 

miejscowości Wiejki, gmina Gródek, powiatowi białostockiemu w dwa tysiące dwudziestym drugim 

roku” została podjęta jednogłośnie. Czternasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Piętnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden 

– dwa tysiące dwadzieścia cztery, oraz prognozę kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa 

tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem obrad wspólnego posiedzenia komisji stałych 

Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Czy jest potrzeba omówienia, czy 

ewentualne pytania się nasunęły jakieś? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy, o przedstawienie 

opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały był 

również omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady Gminy Gródek. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady.  

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za przedstawienie opinii Wysokiej Rady. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 
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dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia cztery, wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące trzydzieści siedem została 

podjęta jednogłośnie. Piętnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy 

do realizacji szesnastego punktu sesji, „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Gródek na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok”. Tak jak poprzednie projekty uchwał 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i omawialiśmy to na wspólnym posiedzeniu 

Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Ewentualne pytania? Nie widzę. Poproszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy, o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały również był 

również omawiany na posiedzeniu stałym komisji stałych Rady Gminy Gródek. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady.  

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok została podjęta 

jednogłośnie. Szesnasty punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Przystępujemy do 

realizacji siedemnastego punktu obrad, „Przedstawienie sprawozdania końcowego z realizacji 

lokalnego programu rewitalizacji gminy Gródek na lata dwa tysiące szesnaście – dwa tysiące 

dwadzieścia”. Sprawozdanie takowe otrzymaliśmy w formie pisemnej, tabelarnej, opisowej, wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję, i było ono również tematem posiedzenia wspólnego komisji 

stałych Rady w dniu dwudziestego trzeciego czerwca. Czy jest potrzeba omówienia, czy 

ewentualne pytania? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie końcowe z realizacji lokalnego 

programu rewitalizacji gminy Gródek na lata dwa tysiące szesnaście – dwa tysiące dwadzieścia 

zostało przyjęte do akceptującej wiadomości. Siedemnasty punkt dzisiejszej sesji uważam za 

zrealizowany. Osiemnasty punkt dzisiejszych obrad obejmuje pytania i wnioski Radnych. Proszę 

Państwa Radnych o zabieranie głosów w tym punkcie. Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja mam wniosek o naprawę 

chodniczka od… to jest przy nowym rondzie naszym. Tam został zniszczony podczas chyba prac 

przy budowie tego ronda chodniczek od ulicy Białostockiej do krzyża. To jest jakieś tam pięć około 

metrów. I bardzo proszę o naprawę tego odcineczka. Dziękuję.  

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Może od razu odpowiem, bo jest taka możliwość. Ktoś zgłaszał ten 

wniosek, nie pamiętam kto już dokładnie, ale to chodzi o to, że zgłosiłem dla wykonawcy, ten co 

robił rondo, bo przyznał się, że to za sprawą prawdopodobnie jego firmy, a więc jak przyjdą teraz 
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na dniach nam kończyć tak jakby to rondo, to i zrobią to, poprawią, zmienią płytki czy tam, bo 

chyba popękane, coś takiego. Tak że niebawem to się naprawi. 

[02:55:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo, pani Radna Kalinowska. 

- Radna Iwona Kalinowska: Dziękuję, panie Przewodniczący. Ja bym bardzo prosiła o obkoszenie 

ulicy Pięknej, Kolejowej i Lisiej, a także chciałabym zapytać odnośnie przystanku na Białostockiej. 

Jak tam… 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Przystanek na Białostockiej to jest między innymi przedsięwzięcie, 

które znalazło się w tym, że zwróciliśmy się z wnioskiem do Wojewody o dotację na 

dofinansowanie komunikacji. Dotacja jest przyznawana wtedy, jeżeli są takie dodatkowe elementy 

na trasie, które… między innymi z tego powodu, i tutaj tym dodatkowym elementem jest 

przystanek na ulicy… jaka to… Białostocka, tak… Białostockiej. Dlatego też PKS zgodził się 

wreszcie, że zalegalizuje tak jakby te wszystkie kwestie związane z tym, żeby tą koncesję, czy jak 

to się nazywa fachowo, zgłoszenie, zezwolenie zdobyć i obsługiwać ten przystanek, tak jak to 

powinno być. Tak że przystanek to też myślę, że najpóźniej od sierpnia, może w lipcu, ale od 

sierpnia najpóźniej, natomiast jeżeli chodzi o Piękna, to ja rozumiem, że na razie chodzi o 

podrównanie, tak? 

- Radna Iwona Kalinowska: (głos poza mikrofonem) I obkoszenie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: A, obkoszenie. Dobrze, przyjmujemy do… 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Panie Wójcie, ja mam taką sprawę. Chodzi mi o fragment tam drogi do 

Królowego Stojła. W ubiegłym roku tam były odkrzaczenia poboczy, no ja teraz jeżdżę co tydzień 

tam i widzę, że do jesieni to znowu nie będzie można przejechać tam. I tam trzeba zrobić 

porządnie, bo to niby tam był powycinane te patyki cienkie, ale teraz one, tak to się rozrosło, że 

nie ma mowy o wyminięciu tam. Tak że to trzeba zrobić porządnie, no i wykosić pobocze, bo tam 

miejscami też ta trawa taka jest, że bardzo wąska droga.  

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No tak, w tamtym roku dosyć tak w miarę nazwijmy to solidnie, z 

punktu widzenia podcięcia tych krzaków, czyli tak jakby… podcięto i wykoszono, natomiast 

prawdopodobnie to jest taki rodzaj, nie wiem jak to nazwać, krzewów czy tam krzaków, że czym 

bardziej, częściej tniesz, tym lepiej rosną. Dlatego tutaj wchodzi w rachubę, prawdopodobnie 

będziemy próbowali tutaj z panią Skarbnik szukać rozwiązań i z panią Kierownik, żeby może 

kruszarkę jakoś czy coś, żeby to rozdusić, bo tu nie ma wyjścia, bo tu takie samo ścięcie, to na 

drugi rok to samo, jeszcze lepiej. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś… Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

[02:58:16] 

[02:58:28] 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że ja odpowiem tylko tak, że ulica Młynowa z punktu widzenia 

możliwości podjęcia tematu jest to możliwe, biorąc pod uwagę, jeżeli chodzi o przygotowanie 

dokumentacji, z tym że tutaj, tak jak mówiłem, no ewentualnie tylko i aż tyle, że spróbujemy 

podjąć temat, jeżeli będą możliwości w tym roku, a jak nie, to dopiero na następny budżet. Tak że 

tu taka procedura jest, bo… Dobrze, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To dobrze. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Osiemnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

wyczerpany. Przystępujemy do realizacji dziewiętnastego punktu dzisiejszej sesji, „Wolne wnioski 

i informacje”. Może ma ktoś ciekawą informację? Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Wiceprzewodnicząca Rady Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, ja chciałam odczytać i na 

pana ręce złożyć podziękowanie, które dostałam od pani dyrektor niepublicznej szkoły 

podstawowej w Załukach. „Podziękowanie. Składam ogromne podziękowanie panu 

Przewodniczącemu, Radnym Gminy i panu Wójtowi gminy Gródek za wykonanie remontu 

schodów w niepublicznej szkole podstawowej w Załukach. Remont został przeprowadzony 

sprawnie i zgodnie z naszymi oczekiwaniami. Dziękujemy za spełnienie naszej prośby i 

uwzględnienie naszych potrzeb. Życzymy kolejnych udanych realizacji inwestycyjnych w gminie, 

jednocześnie liczymy na dalszą owocną współpracę”. Podpisano… 

[03:00:05] 

[03:00:18] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję wszystkim Radnym, panu Wójtowi, pani 

Skarbnik… piękne. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie 

widzę. Proszę bardzo, pan Sekretarz. 

- Sekretarz Rady Roman Tadeusz Łoziński: Proszę Państwa, jak pamiętacie, na wspólnym 

posiedzeniu komisji była omawiana kwestia tego schroniska. Skontaktowaliśmy się z tym 

wnioskodawcą i on potwierdził tą datę, która została zaproponowana, czyli trzydziesty czerwiec, 

godzina szesnasta. Więc już nie będziemy wysyłać do Państwa dodatkowych zaproszeń. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. 

Dziewiętnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Dwudziesty punkt sesji 

obejmuje przyjęcie protokołu obrad dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek. Ale jeszcze 

chwilę ciszy. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag, ani uzupełnień, co do treści protokołu, 

proponuję więc przegłosować przyjęcie protokołu obrad dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy 

Gródek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad dwudziestej szóstej sesji 

Rady Gminy Gródek, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Na podstawie elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu 

dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że Rada 
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Gminy Gródek przyjęła protokół obrad dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy. Wobec wyczerpania 

porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom dzisiejszej sesji. Zamykam dwudziestą szóstą 

sesję Rady Gminy Gródek. Dziękuję. 

[03:02:45] 

[03:03:52] 

(koniec nagrania) 


